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امام جمعه تیران و کرون:

 مشارکت سیاسی از مولفه های
 پیشرفت است

اخذ مجوز از وزارت بهداشت؛

 فرمولاسیون پماد ترمیم زخم 
پای دیابتی بهینه سازی شد

اپل ویژن پرو   از  دید رسانه ها؛

شاهکار مهندسی
یا شکست بزرگ؟
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رئیس کمیسیون عمران شورای شهر اصفهان مطرح کرد:

توزیع عادلانه پروژه ها در بودجه 1403 
شهرداری اصفهان

چهره روز

با انتشار ۱۲ فراخوان سرمایه گذاری و مشارکت  محقق شد؛

سبد متنوع فرصت های 
سرمایه گذاری اصفهان برای 

سرمایه گذاران

6

مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی 
شهرداری اصفهان از انتشار فراخوان ۱۲ پروژه در مدل های 

مختلف مشارکت خبر داد...
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دکتر هادی طحان نظیف سخنگوی شورای نگهبان:

رضایت بخش بودن برگزاری انتخابات الکترونیک

فرصت سرمایه گذاری صندوق جسورانه شرکتی تشریح شد؛

بررسی فرصت های سرمایه گذاری کسب وکارهای نوآورانه و خلاق
2
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خبار ا
منبع: ا

5قیمت 7000 تومان

مهم تریـن  از  دارایی هـا  ارزش گـذاری 
موضوعات بازارهای مالی اسـت. معامله گران 
بازارهـا به طـور مـداوم سـرگرم مسـاله 
ارزش گـذاری دارایـی مـورد معامله هسـتند؛ 
خـواه بـا روش هـای آکادمیـک و تئوریـک 
ارزش گـذاری آشـنایی داشـته باشـند و آنها را 
به کار گیرند یا نـه... در تحلیل روندهای کلان 
نیز گاهی حتی حرکت های شـارپی )تندوتیز( 
قیمت ها در بازارهای مالی )از جملـه آغاز روند 
صعـودی قیمت های بـازار سـرمایه در سـال 
۱۳۹۸( به تغییـر ارزش شـرکت ها در اثر تغییر 
متغیرهـای کلیـدی ارزش گـذاری ربـط داده 
می شـوند.  )در آن دوران در ابتـدا رشـد قیمـت 

ارز و تغییـر ارزش جایگزینی شـرکت ها بحث 
بسـیاری از محافـل بورسـی بود(.

در این یادداشـت کوتاه قصد نداریم روش های 
ارزش گـذاری را مـورد بررسـی و مطالعـه قرار 
دهیم، چـه خواننـدگان می توانند بـه کتاب ها 
و محتواهـای در د سـترس بسـیاری مراجعـه 
کنند و این بحـث مفصـل علمـی و اجرایی را 
فراگیرنـد. نکتـه قابـل توجـه در این نوشـتار، 
برخـی از چالش هـای اساسـی ایـن موضـوع 
در بـازار سـرمایه ایـران اسـت کـه آن هـم 
به صورت خلاصـه و تیتـروار مورد اشـاره قرار 

گرفته اسـت.
فعـالان بـازار سـرمایه در ایـران و همچنیـن 

نهادهـای مالـی و ارکان بـازار به طـور مرتـب 
با روش هـای مختلـف ارزش گذاری سـروکار 
دارند. از گزارش های ارزش گذاری شـرکت ها 
گرفته تا تحلیـل شـرکت ها و صنایع و اسـناد 
مربوط به عرضه های عمومـی اولیه و افزایش 
سـرمایه ها و ... بـه همین منظـور گزارش های 
رسـمی و غیررسـمی و بحث هـای علمـی 
و غیرعلمـی بسـیاری در نهادهـای مالـی و 
گروه هـای بورسـی ارائـه و طـرح می شـود. 
طبیعی اسـت که نمی تـوان در مـورد همه این 

گزارش هـا و بحث هـا اظهارنظـر کـرد. 

ادامه در صفحه 2...

مساله ارزش گذاری در بازار سرمایه دکتر سعيد اسلامي بيدگلي
سرمقالـــه

تحلیلگر ارشد بورس و مدرس

ISFAHAN
NEWS

اینفوگرافیک

علت سفید شدن زودرس موها

What Causes White Hair?

 بدینوسیله به اطلاع کارفرمایان واجد شرایط کارگاه هاى مشمول قانون کار جمهورى اسلامى ایران مستقر در شهرستان هاى آران و بیدگل،  
شهرضا، گلپایگان و نایین که در اجراى ماده 164 قانون کار و آئین نامه مصوب 1387/09/02 و اصلاحیه مورخ 1397/04/06 مقام محترم وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعى تمایل به عضویت به عنوان نمایندگان کارفرما در هیئت هاى حل اختلاف دارند مى رساند،  مدارك ذیل را از تاریخ 
انتشار آگهى به مدت 15 روز به ادارات تعاون، کار و رفاه اجتماعى شهرستان مربوطه تحویل و یا با پست سفارشى  ارسال نمایند. بدیهى 

است مدارك ارسالى ناقص و یا خارج از فرجه تعیین شده فاقد اعتبار مى باشد.
شرایط داوطلبى:

تابعیت جمهورى اسلامى ایران.
ایمان و تعهد به اسلام و داراى عدالت و وثاقت.

داشتن سن حداقل 30  سال تمام.
داشتن حداقل  مدرك تحصیلى کارشناسى و چهار سال سابقه تحت شمول قانون کار.

شمول قانون کار جمهورى اسلامى ایران.
آشنایى با قانون کار و مقررات مرتبط.

 *  نمایندگان کارفرما که فاقد مدرك کارشناســى مى باشــند به شرط داشــتن حداقل مدرك گواهینامه پایان دوره متوسطه و دو دوره  
(چهار سال)  عضویت در مراجع حل اختلاف مى توانند به عضویت هیئت حل اختلاف درآیند.

*  کلیه کارفرمایان کارگاه هاى مشمول قانون کار مستقر در هر منطقه به شرط احراز شرایط مندرج در آئین نامه مى توانند داوطلب نمایندگى 
کارفرمایان در هیئت حل اختلاف همان منطقه گردند.

*  در مورد اشخاص حقوقى، مدیر عامل یا مدیر مسئول و یا یکى از اعضاى هیئت مدیره (با معرفى مدیر عامل یا مدیر مسئول) به عنوان داوطلب 
نمایندگى کارفرمایان در هیئت حل اختلاف پذیرفته مى شود.

*  موسسات دولتى، موسسات یا نهادهاى عمومى غیر دولتى و شرکت هاى دولتى که داراى کارگر مشمول قانون کار هستند چنانچه خود راساً 
و بدون دخالت پیمانکار از خدمات کارگران مشمول قانون کار استفاده مى نمایند، مى توانند یک نفر داوطلب از بین مدیران یا کارکنان غیر 

مشمول قانون کار همان دستگاه صرفاً با معرفى مدیر عامل یا بالاترین مقام دستگاه معرفى نمایند. (با ارائه مدارك مستند)
*  در مورد کارفرمایان حقیقى، با رعایت مفاد ماده (6) آئین نامه شخص کارفرما مى تواند داوطلب نمایندگى کارفرمایان در هیئت حل اختلاف 
شود و چنانچه کارفرمایان متعدد بوده و بیش از یک نفر از یک کارگاه داوطلب گردد، صرفاً یک نفر به ترتیب بر اساس مدرك تحصیلى، سابقه 

عضویت در مراجع حل اختلاف یا سن، تعیین شده و به عنوان داوطلب پذیرفته مى شود.
مدارك مورد نیاز:

* درخواست کتبى (آدرس محل اشتغال، سمت و شماره تلفن ثابت و همراه در ذیل درخواست نوشته شود) * تکمیل فرم ثبت نام* فتوکپى 
تمامى صفحات شناسنامه وکارت ملى، مدارك تحصیلى ویک قطعه عکس 4×3 * فتوکپى مدارك حاکى از آشنایى با مقررات قانون کار و 
حداقل چهار سال سابقه کار تحت شمول قانون کار* معرفى نامه کتبى از بالاترین مقام کارگاه *  ارائه تصویر مدارك مستند از پروانه تأسیس 

یا مجوز فعالیت کارگاه اعم از حقیقى یا حقوقى.

آگهى اعلام داوطلبى نمایندگان کارفرمایان 
در هیئت هاى حل اختلاف اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعى مستقر 

در استان اصفهان

شناسه آگهى: 1678076

در هیئت هاى حل اختلاف اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعى مستقر 

تلفن دفتر مرکز تهران: 88016649 - 88356308-  021          
فاکس: 88353297- 021

روابط عمومى: 021-88356281   

 امور شهرستان ها:031-32274792  
موبایل:09301638346

تلفن دفتر مرکز تهران: 
تلفن سفارش آگهى

pwa.agahinaslefarda.ir
قابل توجه شهروندان گرامى آیا مى دانید با مفقود شدن مدارك شناسایى خود ممکن است شما به 

عنوان مجرم شناخته شوید؟



در شـــهر

Isfahan News

فرصـت سـرمایه گذاری صنـدوق جسـورانه )ریسـک پذیر( 
شـرکت های  سـرمایه گذاری  محوریـت  بـا  شـرکتی 
سـرمایه گذاری نوآورانه، خلاق و دانش بنیـان در اتاق بازرگانی 

اصفهـان برگـزار شـد.
به گـزارش روابط عمومی اتـاق بازرگانـی اصفهان، علی 
صفـر نـورالله، عضو هیـات رئیسـه و رئیس کمیسـیون 
سـرمایه گذاری اتـاق بازرگانـی اصفهـان، در نشسـت 
افکارسنجی تشکیل صندوق سـرمایه گذاری جسورانه 
شـرکتی که با حضـور فعالان عرصـه اقتصـادی برگزار 
شد، گفت: اسـتان اصفهان در پرداخت مالیات، دومین 
اسـتان کشـور اسـت؛ اما این مالیات پرداختـی عایدی 
برای بازگشـت سـرمایه گذاری به اصفهان نـدارد و این 

مالیـات در بخش هـای کشـوری هزینه می شـود.

 وی با اشـاره بـه لزوم تشـکیل صندوق سـرمایه گذاری 
ایـن روش  افـزود:   )CVC جسـورانه شـرکتی )
سـرمایه گذاری بـرای آن دسـته از شـرکت هایی کـه 
قصـد رشـد کسـب وکار خـود را از مسـیر نـوآوری و 

خلاقیـت دارنـد، بسـیار مناسـب اسـت.
 رئیـس کمیسـیون سـرمایه گذاری اتـاق بازرگانـی 
اصفهـان تصریـح کـرد: بـا توجـه به نقـش مهمـی که 
سـرمایه گذاری ریسـک پذیر و جسـورانه شـرکتی 
می توانـد در رشـد کسـب وکارها داشـته باشـد، ایـن 
فرصـت تشـکیل سـرمایه گذاری صنـدوق در اصفهان 
فراهم شـده اسـت.  وی ادامـه داد: البته شـرط پذیرش 
سـرمایه گذاری در ایـن صنـدوق داشـتن حداقـل 
سـرمایه ۵۰۰ میلیـارد ریالـی هزینـه ثبتی شـرکت و 
عضویـت در بـورس اسـت.  صفـر نـورالله تأکیـد کـرد: 
تأسـیس و سـرمایه گذاری در ایـن شـرکت می توانـد 
امکانـات خوبـی را بـرای اصفهـان فراهـم کـرده و بـه 
بخـش تحقیـق و توسـعه شـرکت های سـرمایه گذار 
کمک شـایانی کنـد.   محمدعلـی زاهـدی، مدیرعامل 
مؤسـس شـرکت سـرمایه گذاری جسـورانه هدهـد در 
تشـریح مزایـای این صنـدوق گفـت: این شـرکت یک 
دارایـی ارزشـمند، مولـد و مؤثـر بـرای اصفهان اسـت، 
این فرصت تسـهیل و تسـریع اخـذ مجوزها و مسـیری 

 )CVC( جدیـد را بـرای دیگـر شـرکت های متقاضـی
فراهـم می کنـد.  وی افـزود: بازار هـدف ایـن صندوق، 
شـرکت هایی اسـت کـه مـدل کسـب وکار خـود را بـر 
تولید یـا ارائه خدمـات بـا محوریت فنـاوری، نـوآوری 
و یـا دانش بنیـان قـرار داده انـد.  مدیرعامـل مؤسـس 
شـرکت سـرمایه گذاری جسـورانه هدهد تصریح کرد: 
این موقعیت فرصتی اسـت برای تأسـیس شرکت هایی 
اقماری و تجاری سـازی دسـتاورد واحدهـای تحقیق و 
توسـعه شـرکت های اصفهان که می توانند جهت دهی 
و اسـتفاده از ظرفیـت اسـتارتاپ ها را بـا توجـه بـه 

فنـاوری روز دنیـا داشـته باشـند.
 وی بیـان داشـت: معتقدیـم؛ اصفهـان بهتریـن نقطـه 
برای تشـکیل این صنـدوق اسـت؛ زیرا وجود شـهرک 
علمـی و تحقیقاتی اصفهـان امکان وجـود فرصت های 
سـرمایه گذاری را فراهـم کـرده و نیز چندین دانشـگاه 
معتبـر و فعـال دولتـی و آزاد اسـلامی اکوسیسـتم 

کارآفرینـی فعـال را فراهـم کرده اسـت.
 زاهـدی تأکیـد کـرد: اصفهـان مرکزیـت جغرافیایـی 
و امـکان ارتبـاط سـریع لجسـتیکی بـا کشـور دارد و 
این فرصـت موجب عـدم خـروج مالیـات اخذ شـده از 
اصفهـان و سـرمایه گذاری مجـدد در ایـن کلان شـهر 

. د می شـو

فرصت سرمایه گذاری صندوق جسورانه شرکتی تشریح شد؛

بررسی فرصت های سرمایه گذاری کسب وکارهای نوآورانه و خلاق

 خبر

دکتر هادی طحان نظیف 
سخنگوی شورای نگهبان:

رضایت بخــش بودن 
برگــزاری انتخابــات 

الکترونیک 

فرآینـد رای گیـری بـه صـورت روان 
و تسـهیل شـده در شـعبه هـا  انجـام  
هـادی  بود.دکتـر  رضایت بخـش  و 
طحان نظیف عضو حقوقدان و سـخنگوی 
شـورای نگهبان در گفتگـو با خبرنـگاران 
در سـتاد مرکـزی نظـارت بـر انتخابـات با 
تاکیـد بـر ایـن مطلـب اظهـار داشـت: به 
فضل خدا از ابتدای آغـاز فرآیند رای گیری 
شـاهد حضـور خـوب مـردم بودیـم.وی 
افزود: بـرای آغـاز فرآینـد رای گیـری نیاز 
بـه هماهنگی هـای بیشـتر بـود کـه بـا 
هماهنگی هـای صـورت گرفتـه تمامـی 

شـعب مشـغول اخـذ رای بودنـد . 
دکتـر طحان نظیـف دربـاره حضـور مردم 
پای صندوق هـای رای عنوان کرد: شـاهد 
حضـور خـوب مـردم پـای صندوق هـای 
رای بودیـن و در برخـی از شـعب ازدحـام 

وجـود داشـت. 
سـخنگوی شـورای نگهبـان در خصوص 
برگـزاری انتخابـات الکترونیـک در چهـار 
حوزه انتخابیـه ملایر، آبـادان، قم و رشـت 
گفـت: فرآینـد رای گیری به صـورت روان 
و تسـهیل شـده در ایـن حوزه هـا انجـام  و 

رضایت بخـش بـود.
وی همچنیـن اعـلام کـرد کـه مشـکل 
کمبـود تعرفـه نداشـتیم و عزیـزان مـا در 
سـتاد انتخابـات کشـور در ایـن خصـوص 

تدابیـر لازم را اندیشـیدند.
سـخنگوی شـورای نگهبان درباره سامانه 
مردم ناظـر هم اظهـار کـرد: گزارش هایی 
از سـامانه مردم ناظر دریافـت کرده ایم که 
عزیـزان مـا در سـتاد مرکـزی نظـارت بر 
انتخابـات در حـال پیگیـری ایـن تخلفات 
هسـتند. البته تاکنون تخلف خاصـی به ما 

گزارش نشـده اسـت.
وی در پاسـخ به سـوال خبرنـگاری گفت: 
در برخـی از حوزه هـا یـا شـعب شـاهد 
بـرودت هـوا بودیم  کـه همـکاران اجرایی 
و نظارتی تمهیـدات لازم را در نظر گرفتند. 
تمـام تلاش مـان ایـن بـود کـه آرای تمام 

رای دهنـدگان اخـذ شـود. 
وی دربـاره میـزان مشـارکت نیـز گفـت: 
همانطور که گفتم شـاهد حضور مـردم در 

پـای صندوق هـای رای بودیـم .
وی  در پاسـخ بـه سـوالی دربـاره تخلفات 
انتخاباتـی هـم گفـت: وظیفـه ناظـران 
انتخاباتـی این اسـت کـه تمـام گزارش ها 
و مـوارد را بررسـی کننـد. ایـن گزارش هـا 
ممکـن اسـت نسـبت بـه داوطلبـان یـا 
عوامل نظارتـی و اجرایی باشـد. هرکدام به 
تفکیک در حـال پیگیری اسـت. قانون نیز 

در ایـن رابطـه مشـخص اسـت

واقعیت این اسـت که برخی نـکات به قدری مهـم و البته مغفول هسـتند 
که طرح آنها ضروری به نظر می رسـد و البته نیاز اسـت که کارشناسـان و 
پژوهشـگران درباره آن به بحث بپردازند و برخی از معایـب را مرتفع کنند.

یکی از نـکات مهـم در گزارش ها، روشـن نبـودن مبانی ارزش گـذاری و 
مفروضات آن )یا اشـتباهات فاحش و محـرز در این گزارش هـا و مباحث( 
اسـت. واقعیت این اسـت که بـا مـروری کوتاه بر متـون مربوطـه متوجه 
می شـویم کـه ارزش یـک دارایی مالـی یک عدد قطعی روشـن نیسـت 
و براسـاس مفروضـات و داده هـا، روش مـورد اسـتفاده و حتـی هـدف 
تهیه کننـده گـزارش قابل تغییـر اسـت. درک همین نکات سـاده نشـان 
می دهد کـه هنـگام نـگارش، ارائـه و مطالعـه یـک گـزارش ارزش یابی 
آگاهـی از هـدف ارزش گـذاری، مبانـی ارزش، مـدل )یـا مدل هـای( 
ارزش گـذاری )و علت انتخاب آنهـا( مفروضات مدل و تحلیل حساسـیت 
نتایج بـه دسـت آمـده بسـیار حیاتـی اسـت و بـدون ایـن آگاهی اسـناد 

ارزش یابـی حتـی می توانـد گمراه کننـده باشـد.
گزارش هـای ارزش یابـی شـامل پیش بینی هـای متعـدد در مـورد 
متغیرهاسـت. بـرای اسـتفاده از ایـن گزارش هـا لازم اسـت که بـه منابع 
استفاده شـده دقـت کنیـم و میـزان صحـت ایـن پیش بینی هـا را مدنظر 
قرار دهیم. همچنیـن در بسـیاری از مدل ها )مثـل مدل هـای تنزیلی( به 
متغیرهای کلیـدی مانند نـرخ بهره بدون ریسـک نیـاز اسـت. در فضای 
آمـاری ایـران توجه به ایـن موضـوع کـه در تخمین ایـن متغیرهـا از چه 
منابعی اسـتفاده شـده، اهمیت کلیدی دارد. برای همین متغیـر نرخ بدون 
ریسـک در ایران از ۱۸درصد )نرخ سـپرده بانکـی برای منابع خـرد( تا ۳۳ 
درصد و بیشـتر )نرخ ترجیحی سـپرده ها یا نرخ های اوراق بدهـی در بازار( 
مورد اسـتفاده قرار می گیـرد. ناگفته پیداسـت که چنین دامنـه ای چقدر بر 
نتیجه عـددی مدل هـا تاثیرگذار اسـت. در محاسـبه برخـی از متغیرهای 

مـورد اسـتفاده در مدل ها نیـز ملاحظاتی وجـود دارد.
برای مثال بتـای شـرکت ها چگونه محاسـبه می شـود؟ چـه دوره زمانی 
برای محاسـبه بتا مدنظر قرار گرفتـه اسـت؟ و ...در بسـیاری از مدل های 
ارزش گـذاری مقایسـه بـا شـرکت های مشـابه یـا شـرکت های فعـال 
در صنعـت صـورت می گیـرد. ایـن همـان نقطـه ای اسـت کـه باعـث 
وقوع خطاهـای بسـیاری می شـود. آیـا شـرکت های انتخاب شـده واقعا 
خصوصیاتی شـبیه شـرکت هدف دارند؟ آیـا خود مجموعه شـرکت های 
انتخاب شـده دارای مشـخصات مشـابه هسـتند؟ آیا متغیر یـا متغیرهای 
انتخاب شـده به طور روشـن و صحیح اندازه گیری شـده اند؟ و سوال بسیار 
اساسـی که اتفاقا در بسـیاری از گزارش ها پاسـخ درسـتی ندارد اینکه این 

متغیرهـا را چگونـه برای شـرکت هـدف تعدیـل می کنید؟
در گزارش هـای ارزش گـذاری از مدل هـا و روش های مختلفی اسـتفاده 
می شـود. در نهایـت اسـتفاده از ایـن گزارش هـا به ایـن منوط اسـت که 
تهیه کننـده گزارش )یـا اسـتفاده کننده از آن( چـه وزن و ارزشـی برای هر 
یک از این مدل ها قائل اسـت. ایـن البته به نـوع دارایی کـه ارزش گذاری 
شـده، هدف اسـتفاده کننده گزارش، دقت هر یـک  از مدل هـا و ...  مربوط 
اسـت. همین نکته بسـیاری اوقات مورد توجه قرار نمی گیرد و در بسیاری 
از گزارش هـا از نتایـج مدل هـا میانگین گیـری می شـود )هزار علامـت 

) تعجب!
مفاهیـم ارزش گـذاری در بازارهـای مالـی ایـران از پایه هـای حقوقـی و 
قوانیـن مقرراتی درسـت و محکمـی هم برخـوردار نیسـتند. بسـیاری از 
اصطلاحاتی که توسـط نهادهـای قانون گذار و ناظر اسـتفاده می شـوند و 
مبنای گزارش های رسـمی هسـتند اصـلا پایه و اسـاس علمـی ندارند یا 
به اشتباه اسـتفاده می شـوند. مطالب بالا )که بسـیار خلاصه بود( و برخی 
نکات دیگر دلایلی اسـت برای اینکـه اسـتفاده کننده از ایـن گزارش ها و 
بحث ها خـود باید درک درسـتی از مفاهیـم )حداقل اولیه( و کاسـتی های 
مدل هـا، پیش بینی هـا و قوانیـن و مقررات داشـته باشـد تـا بتوانـد از این 
مباحث اسـتفاده کنـد. در نهایـت بایـد بدانیم کـه مدل هـا و گزارش های 
ارزش گذاری برای شـما تصمیم نمی گیرند، بلکه اطلاعات، ابـزار و درکی 

بـرای تصمیم گیری بـه شـما می دهند.

... ادامه از صفحه 1 رئیس کمیسـیون عمران، معماری، 
شهرسـازی و بافت تاریخی شـورای 
اسلامی شـهر اصفهان گفت: توزیع 
پروژه ها در مناطق کمتربرخـوردار و 
محلات دارای بافت فرسوده یکی از 
رویکردهای توزیـع عادلانه پروژه ها 
در مناطـق پانزده گانـه شـهرداری 
این کلان شـهر بـرای بودجه سـال 

آینده اسـت.
رسـول میرباقـری در گفت وگـو بـا 
خبرنـگار ایمنـا اظهـار کـرد: بودجه 
۳۴ هـزار میلیاردی برای سـال آینده 
شـهرداری اصفهان تصویب شد که 
رشـد ۵۰ درصدی نسـبت به بودجه 

سـال جاری دارد.
بودجـه  اینکـه  بیـان  بـا  وی 
مصـوب سـال آینـده را می توانیـم 
بـه بخش هـای مختلـف منابـع و 
مصـارف تقسـیم کنیـم، افـزود: در 
حـوزه منابـع حـدود ۱۹ درصـد 
بودجـه در قسـمت دارایی هـای 
مالـی، ۲۵ درصـد بودجه در قسـمت 
دارایی هـای سـرمایه ای و ۵۶ درصد 
بودجـه در بخـش درآمدهـا افزایش 

داشـته اسـت.
رئیس کمیسـیون عمران، معماری، 
شهرسـازی و بافت تاریخی شـورای 
اسـلامی شـهر اصفهـان بـا بیـان 
اینکه سـهم اعتبـارات و هزینه های 
عمرانی در بودجه سـال آینـده حدود 

۷۰ درصـد اسـت، گفـت: در بودجـه 
سـال آینـده اعتبـارات هزینـه ای 
بـا رشـد ۶۶ درصـدی، تملـکات و 
دارایی هـا بـا رشـد ۴۳ درصـد و 
اعتبارات تملکات دارایـی ۶۶ درصد 

افزایـش داشـته اسـت.
میرباقری بـا بیـان اینکـه در بودجه 
سـال آینده بـرای سـهم ردیف های 
عـوارض  بخـش  در  درآمـدی 
ارزش افـزوده، ۲۳ درصـد افزایـش 
پیش بینـی شـده اسـت، ادامـه داد: 
۲۷ درصد در حـوزه سـاختمانی، ۲۱ 
درصـد در حـوزه اوراق، ۳۴ درصد در 
فروش اموال سـرمایه گذاری و چهار 
درصـد بـرای سـایر امـور پیش بینی 

شـده اسـت.
وی خاطرنشـان کرد: در بودجه سال 
آینـده سـهم حـوزه حمل ونقـل و 
ترافیـک ۴۱ درصـد، حـوزه خدمات 
شـهری ۱۵ درصـد، حـوزه مالـی 
و اقتصـادی ۱۳ درصـد، حـوزه 
برنامه ریـزی ۱۳ درصـد، حـوزه 
فرهنگـی هشـت درصـد، حـوزه 
شهرسـازی سـه درصـد و حـوزه 
عمـران سـه درصـد تعییـن شـده 

اسـت.
رئیس کمیسـیون عمران، معماری، 
شهرسـازی و بافت تاریخی شـورای 
اسـلامی شـهر اصفهـان بـا بیـان 
اینکه سـهم حوزه عمران ۶۸ درصد 

نسـبت به سـال های گذشـته رشـد 
داشـته اسـت، گفت: فرایند تصویب 
بودجه در کمیسـیون های تخصصی 
شورای اسلامی شـهر در برش های 
مختلـف انجـام شـد و پـس از آن 
جلسات تلفیق برگزار شـده و بودجه 
تمام سـازمان ها و مناطق بررسـی و 

تصویب شـده اسـت.
وی افزود: بیشترین تمرکز در بودجه 
سال آینده اتمام پروژه های ناتمام 
در شهر اصفهان است، همچنین 
اولویت نخست مدیریت شهری برای 

پروژه های عمرانی، تکمیل خط دو 
قطار شهری و پروژه بزرگ حلقه 
حفاظتی است که جز پروژه های مهم 

شهر به شمار می رود.
کـرد:  خاطرنشـان  میرباقـری 
پروژه هـای دیگـر از جملـه سـالن 
اجـلاس و پـل صاحب روضـات نیز 
در اولویـت کاری مدیریـت شـهری 

ایـن کلان شـهر قـرار دارد.
وی گفـت: بـرای سـال آینـده انواع 
مهـم  منطقـه ای،  پروژه هـای 
منطقـه ای و شـاخص تعریـف و 

هرکدام به صورت نسـبی در مناطق 
تقسـیم شـده اسـت.

رئیس کمیسـیون عمران، معماری، 
شهرسـازی و بافت تاریخی شـورای 
اسـلامی شـهر اصفهـان ادامـه 
داد: توزیـع پروژه هـا در مناطـق 
کمتربرخـوردار و محـلات دارای 
بافت فرسـوده یکـی از رویکردهای 
در  پروژه هـا  عادلانـه  توزیـع 
مناطـق پانزده گانـه شـهرداری این 
کلان شـهر برای بودجه سـال آینده 

اسـت.

رئیس کمیسیون عمران شورای شهر اصفهان مطرح کرد:

توز�یع عادلانه پروژه ها در بودجه ۱۴۰۳ شهرداری اصفهان

مدیرکل نوسـازی و تحول اداری شهرداری اصفهان از پذیرفته شدن 
۳۱ ایده ارسـال شـده بـه دبیرخانه ایـده بذر شـماره پنج شـهرداری 
اصفهان بـا موضوع بهـره وری در محیط کار خبـر داد و گفـت: از این 
تعداد به ۱۵ نفـر برگزیده جوایـز ۱۰ میلیـون ریالی اهدا خواهد شـد.

علـی نداف پـور در گفت وگو بـا خبرنـگار ایمنا اظهـار کرد: ایـده بذر 
شـماره پنـج از پانزدهم دی سـال جـاری آغاز شـد و تا بیست وسـوم 

بهمن تمدید شـده بـود کـه در ایـن بـازه زمانـی ۱۱۵ ایده از سـوی 
کارکنـان شـاغل در شـهرداری اصفهان ارائه شـد.

وی افزود: پـس از بررسـی های اولیـه در کمیته نظام پیشـنهادهای 
معاونت برنامه ریزی و توسـعه سـرمایه انسـانی، از میان ایـن ایده ها 
که در سـامانه مدیریـت دانش شـهرداری به ثبت رسـیده اسـت، در 

نهایـت ۳۱ ایده پذیرفته شـد.

مدیـرکل نوسـازی و تحـول اداری شـهرداری اصفهان تاکیـد کرد: 
قرار اسـت ایده های پذیرفته شـده در جلسـه ای به صـورت حضوری 
و هریک بـه مدت پنـج دقیقه توسـط پیشـنهاددهندگان تشـریح و 

ارائه شـود.
نداف پور گفت: از میـان این ایده ها ۱۵ ایده برتر انتخاب شـده اسـت 
که به ارائه دهنـدگان آن ها جوایـز ۱۰ میلیون ریالی اهدا خواهد شـد.

مدیرکل نوسازی و تحول شهرداری اصفهان مطرح کرد:

پذیرش ۳۱ ایده در »ایده بذر« 
با موضوع ارتقای بهره وری در 
محیط کار شهرداری اصفهان

سرمقاله

وای فای، یک فناوری بی سـیم اسـت که برای اتصال 
اینترنت به تلفن همـراه، لپ تاپ، و دیگر دسـتگاه های 
الکترونیکی مورد اسـتفاده قرار می گیـرد. قطعا همین 
الان کـه در حـال خوانـدن ایـن مقالـه هسـتید، بـه 

وای فـای متصلید.
وای فـای اطلاعـات و داده هـا را از طریق تشعشـعات 
الکترومغناطیسـی، نوعـی انـرژی، ارسـال می کنـد. 
تابـش باعـث ایجـاد نواحـی بـه نـام میدان هـای 

EMF( می شـود. الکترومغناطیسـی )
این فرضیه وجود دارد که ممکن اسـت تشعشعات وای 
فای منجر به مشـکلات مربـوط به سـلامتی از جمله 
سرطان شـود. اما خوشـبختانه فعلا هیچ خطری برای 

سـلامت انسـان وجود ندارد.
در ادامـه قصـد داریـم در مـورد فرضیه هـای علمی در 

رابطه بـا Wi-Fi و سـرطان صحبـت کنیم.
وای فای باعث سرطان می شود؟

فعـلا هیـچ پاسـخ قطعـی در رابطـه بـا ایـن موضوع 
در دسـت نیسـت؛ چراکـه هیـچ مـدرک علمـی 
دال بـر سـرطان زا بـودن وای فـای یـا میدان هـای 

الکترومغناطیسـی وجـود نـدارد.
در سـال ۲۰۱۱، آژانس بین المللی تحقیقات سـرطان 
سـازمان بهداشـت جهانـی )IARC( اعـلام کرد که 
ممکـن اسـت میدان هـای الکترومغناطیسـی بـرای 
انسـان ها سـرطان زا باشـند. ایـن فرضیـه توسـط ۳۰ 

دانشـمندی کـه میدان هـای الکترومغناطیسـی و 
سـرطان را ارزیابـی کردنـد ارائه شـد.

تحقیقـات مرتبط بـا میدان هـای الکترومغناطیسـی و 
سـرطان بسـیار باهم تناقض دارند. مثلا، طبـق نتایج 
حاصـل از یـک تحقیـق در سـال ۲۰۱۷، میدان هـای 
الکترومغناطیسـی دسـتگاه های بی سـیم باعـث 
افزایـش خطـر گلیومـا، نوعـی تومـور مغز، می شـود. 
اما نتایـج حاصل از یـک مطالعه در سـال ۲۰۱۸ حاکی 
از آن اسـت که هیچ ارتبـاط واضحی بیـن میدان های 
الکترومغناطیسـی و تومورهـای مغـزی وجود نـدارد.

مطالعات حیوانی
اکثـر تحقیقاتـی کـه در رابطـه بـا میدان هـای 
الکترومغناطیسی و احتمال سـرطان زا بودنشان انجام 
شـده بر روی حیوانات بوده اسـت و برای انسان ها قابل 
استناد نیسـت. گفته شـده چیزی که منجر به سرطان 

می شـود اسـترس اکسـیداتیو اسـت.
طبق نتایـج حاصـل از تحقیقات انجام شـده بـر روی 
حیوانـات، قـرار گرفتـن طولانـی مـدت در معـرض 
Wi-Fi منجـر به ایجاد اسـترس اکسـیداتیو در رحم 

موش هـا می شـود.
بعـلاوه، طبـق نتایج حاصـل از یـک مطالعـه حیوانی 
در سـال Wi-Fi ،۲۰۱۸ باعـث کاهـش فعالیـت 
آنزیم هـای آنتی اکسـیدانی که با اسـترس اکسـیداتیو 

مبـارزه می کننـد، می شـود.
مکانیسـم های دخیـل در ایـن اثـرات مشـخص 
نیسـتند. بعـلاوه، یافته هـای ذکـر شـده اصـلا تاییـد 
کننده سـرطان زا بودن وای فای نیسـتند. بـرای اثبات 

سـرطان زا بودن تشعشـعات وای فای نیاز به تحقیقات 
انسـانی بیشـتری است.

وای فای خطرات دیگری هم برای سلامتی دارد؟
از آنجایی که اکثـر تحقیقات بـر روی حیوانـات انجام 
شـده و در نتیجه نتایـج قابل اعتمـاد و کافی نیسـتند، 
بنابرایـن مشـخص نیسـت کـه آیـا وای وای خطرات 
دیگـری می تواند برای سـلامتی بدن انسـان داشـته 

باشـد یـا نه.
در حـال حاضر علـم تایید می کنـد که وای فـای باعث 

خطـرات زیر می شـود:
ناباروری در مردان

طبق نتایـج حاصـل از تحقیقات انجام شـده در سـال 
۲۰۱۵، محققـان حرکـت اسـپرم بیـش از ۱۰۰۰ مـرد 
را مـورد بررسـی قـرار دادنـد. پـس از پاسـخ شـرکت 
کننـدگان بـه سـوالاتی در مـورد اسـتفاده از وای فای 
و تلفـن همراه شـان، محققان بـه این نتیجه رسـیدند 
مردانـی کـه از اینترنـت بی سـیم اسـتفاده می کننـد، 
در مقایسـه بـا مردانی کـه از اینترنت سـیمی اسـتفاده 

می کننـد، دچـار کاهـش تحرک اسـپرم هسـتند.
البته ایـن تحقیقات نیاز به بررسـی های بیشـتری دارد 

و اصـلا نتایج ثابت و مکفی نیسـتند.
عملکرد شناختی

طبق نتایج حاصل از تحقیقات حیوانی در سـال ۲۰۱۷، 
تشعشـعات وای فای باعـث ایجاد اختلال تشـخیص 
در موش ها می شـود. طبـق نتایج حاصـل از تحقیقات 
حتـی ممکـن اسـت تشعشـعات سـاطع شـده از وای 
فای منجـر بـه بیماری هـای عصبـی و عملکـرد مغز 

در موش هـا شـود.
اما بـاز هـم لازم بـه ذکر اسـت که ایـن شـواهد برای 
نمونه انسـانی قابل اعتماد نیسـتند و نیـاز به تحقیقات 

انسانی بیشـتری است.
سلامت قلب

طـی تحقیقاتی کـه بـر روی خرگوش هـا انجام شـد، 
ریتـم قلـب و فشـار خـون آنهـا توسـط تشعشـعات 
وای فـای تغییر کـرد. شـاید ایـن نشـان دهنـده تاثیر 
وای فای بـر قلب باشـد، اما همچنان نیـاز به تحقیقات 

انسـانی بیشـتری در بـاره ایـن موضوع اسـت.
ادعاهای نادرسـت راجع بـه خطرناک بـودن وای فای 

برای سـلامتی
بـا افزایـش نگرانی هـا در مـورد خطـرات احتمالـی 
وای فـای، ادعاهـای متعـددی در مـورد اثـرات آن بـر 

سـلامتی وجـود دارد.
طبـق ایـن ادعاهـا، وای فـای باعـث ایجـاد خطراتی 

همچـون مـوارد زیـر می شـود:
• اوتیسم

• مشکلات پوستی
• سردرد

• درد
• سرگیجه

• حالت تهوع
• خستگی

• تپش قلب
امـا هیـچ مـدرک معتبـر و علمـی دال بـر اثبـات این 

موضـوع وجـود نـدارد.

وای فای باعث 
سرطان می شود؟

ترجمه؛
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Source: https://www.healthline.com/health/does-wifi-cause-cancer#summary
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 فرماندار شهرستان 
تیران و کرون:

فرمانـدار شهرسـتان تیران و کرون 
انتخـاب  اهمیـت  بـه  اشـاره  بـا 
نماینـدگان توانمنـد توسـط مـردم، 
قـوی  مجلـس  تشـکیل  گفـت: 
قضاییـه  قـوه  و  دولـت  کنـار  در 
کشـور  مشـکلات  گره گشـای 

بـود. خواهـد 
از  ایمنـا  خبرگـزاری  گـزارش  بـه 
کیـا  محمـدی  علـی  اصفهـان، 
-چهارشـنبه نهم اسفند- در جشن 
گل بـرای گل ویـژه بانوان تیران و 
کـرون در محـل سـالن اجتماعات 
شهرسـتان  ایـن  فرمانـداری 
حداکثـری  مشـارکت  اظهارکـرد: 
سـرمایه ای بـرای نظـام و اهـداف 
عالیـه کشـور خواهـد شـد و نتایج 
آن در اداره کشـور بـه مـدت چنـد 

سـال خواهیـم دیـد.
بـر  عـلاوه  اینکـه  بیـان  بـا  وی 
مشـارکت انتخـاب اصلح نیـز حائز 
تشـکیل  افـزود:  اسـت،  اهمیـت 
و  دولـت  کنـار  در  قـوی  مجلـس 
قـوه قضائیه گره گشـای مشـکلات 
کشـور خواهـد بـود از ایـن جهـت 
بـرای  اصلـح  فـرد  انتخـاب 
نمایندگـی مجلـس ضـرورت دارد.
تیـران  شهرسـتان  فرمانـدار 
تشـکیل  داد:  ادامـه  کـرون  و 
مجلـس ضعیـف، اهداف کشـور را 
دچـار مشـکل کـرده و بـرای رفـع 
مشـکلات داخلی کارسـاز نیسـت.
از  مطالبه گـری  کیـا  محمـدی 
ضـروری  را  منتخـب  نماینـدگان 
از  پـس  داشـت:  اذعـان  و  خوانـد 
و  شایسـته  کاندیـدای  انتخـاب 
در  قـوی  مجلـس  گیـری  شـکل 
راسـتای ایران قـوی، مطالبه گری 

دارد. ضـرورت  منتخبیـن  از 
وی بـه هـدف دشـمن بـرای عدم 
حضـور مـردم در انتخابـات اسـت، 
و  دعـوت  گفـت:  و  کـرد  اشـاره 
تشـویق بـه حضـور در ایـن عرصه 
ضـرورت داشـته و از ایـن جهـت 
یـک مأموریـت مهـم بـرای افـراد 

صاحـب نفـوذ خواهـد بـود.
بانـوان  کـرون  و  تیـران  فرمانـدار 
را یکـی از گروه هـای اثرگـذار در 
انتخابـات  در  بـه حضـور  تشـویق 
معرفـی کـرد و اظهارداشـت: اغلب 
بانـوان  را  دانشـگاه ها  ورودی 
حوزه هـای  در  و  داده  تشـکیل 
مختلـف نقـش آفریـن بوده انـد و 
همـت  از  حکایـت  موضـوع  ایـن 

اسـت. جامعـه  زنـان  والای 
شـد:  یـادآور  کیـا  محمـدی 
شـاخصه های پیشـرفت در بانـوان 
تیـران و کـرون نیـز دیده می شـود 
و آنـان توانسـته اند در عرصه هـای 
فرهنگـی، هنـری، علمـی، صنعت، 
نـوآوری و فعالیت هـای اجتماعـی 
نقـش خـود را ایفـا کننـد و خوش 

بدرخشـند.
وی بـا بیان اینکـه بانوان در دوران 
دفـاع مقـدس پشـتیبانی جنـگ و 
داشـته اند،  عهـده  بـر  را  جبهه هـا 
خاطرنشـان کـرد: در حـال حاضـر 
بـرای  بایـد  گذشـته  مثـل  نیـز 
مبـارزه  عرصه هـای  و  انتخابـات 
با دشـمن سـهم خود را ایفـا کنند.
فرمانـدار تیـران و کـرون انتخابات 
۱۱ اسـفندماه را موقعیـت و زمـان 
جشـن اقتـدار ملـی معرفـی کرد و 
گفـت: فعـالان حوزه هـای مختلف 
و  اجتماعـی  ورزشـی،  علمـی، 
بـه  را  خـود  مشـارکت  سیاسـی 

می گذارنـد. نمایـش 
بـه گـزارش ایمنـا، در ایـن برنامـه 
دختـران رأی اولـی حضور داشـتند 
و مراسـم رأی گیـری نمادیـن اجرا 

. شد

حضور گسترده 
در انتخابات 
خط بطلانی بر 
سیاست های 
دشمنان است

امام جمعه موقت کاشان گفت: مهمترین پیام و دستاورد حضور گسترده در امام جمعه موقت کاشان:
انتخابات اعلام پایبندی مردم به حفظ دستاوردهای نظام جمهوری اسلامی است.
به گزارش خبرگزاری ایمنا از اصفهان، حجت الاسلام علی احتشام نسب در 
خطبه های نماز جمعه این هفته کاشان اظهار کرد: مردم با حضور گسترده خود 
در انتخابات بار دیگر ثابت می کنند همان طور که با شرکت پرشور خود انقلاب 
اسلامی را به پیروزی رساندند، بعد از ۴۴ سال با همان عزم و اراده در صحنه دفاع 

از دستاورهای نظام جمهوری اسلامی حضور دارند.
وی ترفندهای مختلف و سیاه نمایی های دشمنان بر علیه نظام جمهوری اسلامی 

را یادآور شد و گفت: مردم همیشه در صحنه ایران اسلامی و منطقه کاشان با 
شرکت پرشور خود در صحنه انتخابات بار دیگر دشمنان را در نیل به اهداف 

خصمانه شأن ناامید می کنند و خط بطلانی بر سیاست های دشمنان می کشند.
امام جمعه موقت کاشان ابراز امیدواری کرد: مردم این شهرستان همان طور 
که در دوره های قبل انتخابات پیشگام حضور حداکثری در انتخابات بودند و 
حتی در برخی موارد بیش از ۵۳ درصد در انتخابات مشارکت داشتند، در این 
دوره هم برای ادامه راه شهدا و تعیین سرنوشت خود به صورت پرشور حضور 

خواهند داشت.

احتشام نسب گفت: حضور گسترده مردم پای صندوق های رأی مکر دشمنان 
را خنثی و عرصه پیشرفت کشور را فراهم می کند، بنابراین مردم هرچه بیشتر 

مشارکت کنند بیشتر در آبادانی کشور سهیم هستند.
وی افزود: ممکن است برخی گلایه ها و مطالباتی داشته باشند که صحیح و به 
حق هم باشد، اما یک انسان خردورز و دوراندیش هیچگاه مسائل اصلی را فدای 

فرعی نمی کند.
امام جمعه موقت کاشان خاطرنشان کرد: امنیت کشور، اقتدار کشور، حفظ تمامیت 

ارضی کشور و ناامیدی دشمنان و بدخواهان این ملت و کشور اصل است.

اهالـی شهرسـتان های اسـتان اصفهان با شـور وشـوق از هرگوشـه و کنار 
در شـعب اخذ رأی حاضر شـدند تا سـهمی در تعیین سرنوشـت کشورشـان 

داشـته باشند.
بـه گـزارش خبرگـزاری صداوسـیما، مرکزاصفهـان؛ از شـمالی ترین نقطـه 
در شهرسـتان کویـری آران وبیـدگل و خوروبیابانـک گرفته تـا جنوبی ترین 
نقطـه در سـمیرم شهرسـتانی عشایرنشـین و شـرقی ترین در نائیـن تـا 
غربی تریـن نقطـه در شهرسـتان فریدونشـهر با اقـوام ترک وبختیـاری در 

جشـن ملـی انتخابـات شـرکت کردند.

اهالی شهرستان ها 
در پای صندوق های 
اخذ رای

گزارش

امـام جمعه تیـران و کرون گفت: مشـارکت 
و  پیشـرفت  مولفه هـای  از  مـردم  سیاسـی 

اقتـدار ملـت و کشـور ایران اسـت.
بـه گـزارش خبرگـزاری ایمنـا از اصفهـان، 
حجت الاسـلام حسـین رشـیدیان - جمعه 
یازدهـم اسـفند - در خطبه هـای نماز جمعه 
تیـران با اشـاره به نقش مشـارکت سیاسـی 
در تعالـی کشـور، اظهار کرد: ملـت ایران در 
بیـش از چهار دهه گذشـته تاکنـون همواره 
جملـه  از  نظـام  مختلـف  صحنه هـای  در 
راهپیمایـی و انتخابات هـا حاضـر شـده اند و 

حماسـه آفریده انـد.
بـالا  مشـارکت  ایـن  اینکـه  بیـان  بـا  وی 
بـوده،  کشـور  و  نظـام  بـرای  سـرمایه ای 
اقتـدار  و  مختلـف  پیشـرفت های  افـزود: 
ملـی و بیـن المللـی ارمغـان همیـن حضور 

اسـت. مـردم  حماسـی 
بیـان  بـا  کـرون  و  تیـران  جمعـه  امـام 
اینکـه همیـن مؤلفـه پیشـرفت مایـه یـاس 
دشـمنان بـوده و انتخابات هـا مـورد هجمه 

قـرار می گرفـت، خاطرنشـان کـرد: همیـن 
انتخابـات امسـال از سـال گذشـته تاکنـون 
کـرد:  خاطرنشـان  بـوده،  هجمـه  مـورد 
دشـمن بـرای کاهش مشـارکت بسـیار کار 
کـرد و همـه ظرفیت هـا. امـا فعـال کـرد تا 
اینگونـه پایه هـای انقـلاب را سسـت کنـد.

کـرد:  اضافـه  رشـیدیان  حجت الاسـلام 
بـرای مـردم و  ایجـاد شـرایط سـخت  بـا 
تبلیغـات رسـانه ای خـود بـه دنبـال کاهش 
مشـارکت ملت ایـران و ناکارآمد جلوه دادن 

نظـام بودنـد.
وی بـا بیـان اینکـه ملـت ایـران شـناخت 
خوبـی نسـبت بـه دشـمنان دارنـد، تصریح 
شکسـت  هـم  بـار  ایـن  را  دشـمن  کـرد: 
خواهنـد داد و باعـث عقـب نشـینی آن هـا 
بـه  قـادر  توانمنـد  مجلـس  شـد.  خواهنـد 
گـرو گشـایی از کشـور خواهـد بـود و نباید 

جناحـی و قومـی و محلـی رأی بدهیـم.
امـام جمعـه تیـران و کـرون اضافـه کـرد: 
نیروهـای انقلابـی و متدیـن و توانمنـد در 
و  گـذاری  قانـون  بـا  می تواننـد  مجلـس 
اصـلاح قوانیـن به پیشـرفت کشـور کمک 

. کنند
نماینـده  گفـت:  رشـیدیان  حجت الاسـلام 
مجلس در سـطح ملی بسـیار نقـش مهمی 
نقـش  مملکـت  سرنوشـت  بـرای  و  دارد 
آفرینـی می کنـد کـه در ایـن صـورت هـم 
منتخـب  فـرد  هـم  و  مهـم  آن  انتخابـات 

دارد اهمیـت 
وی افـزود: دشـمن همیـن موضـوع را هـم 
مـد نظـر دارد تـا افـراد انقلابـی و توانمنـد 

انتخـاب نشـوند.

سـخنگوی اورژانـس و فوریت هـای پزشـکی اصفهـان از حادثه تصادف 
تریلـی و اتوبـوس در کمربنـدی خمینی شـهر خبر داد.

عبـاس عابـدی در گفت وگو با ایسـنا، درباره حادثه تصـادف در کمربندی 
خمینی شـهر، اظهـار کـرد: حادثـه تصـادف تریلـی و اتوبـوس سـرویس 
کارکنـان یـک شـرکت، امروز بـه مرکز اورژانـس اصفهان گزارش شـد.

وی ادامـه داد: سـه واحـد امـدادی ۱۱۵ بـه همـراه یک کـد هلال احمر 
بـه محـل حادثه اعزام شـدند کـه این حادثـه در کمربندی خمینی شـهر 

و بعـد از پـارک جنگلـی رخ داده بود.
سـخنگوی اورژانـس و فوریت های پزشـکی اصفهان یادآورشـد: ۱۷ مرد 
۲۰ تـا ۵۰ سـاله در ایـن حادثـه مصدوم شـدند کـه ۹ نفر به بیمارسـتان 
اشـرفی خمینی شـهر و هفـت نفر بـه بیمارسـتان ۹ دی منظریـه منتقل 

شدند.

بارش برف، رخت سفید بر تن بافت تاریخی شهر کاشان کرده است.
بـه گـزارش خبرگـزاری صدا و سـیما ، مرکز اصفهان ؛ بارش سـنگین بـرف در چند 
روز گذشـته دیـار کویـری کاشـان را زمسـتانی کرد و زیبایـی آثار تاریخی این شـهر 

دوچندان شـد.
افزون بر هزار و ۷۰۰ اثر دارای ارزش تاریخی در شهرسـتان کاشـان شناسـایی شـده 

کـه ۳۲۵ مـورد تـا کنون در فهرسـت اثر های ملی به ثبت رسـیده اسـت.
شهرسـتان کاشـان بـا جمعیـت بیـش از ۳۶۸ هـزار نفـر در فاصلـه نزدیک بـه ۲۰۰ 

کیلومتـری شـمال اصفهان قـرار دارد.

امام جمعه تیران و کرون: مصدومیت 17 نفر بر اثر تصادف 
تریلی و اتوبوس در کمربندی 

خمینی شهر

 رخت سفید برف 
 مشارکت سیاسی از مولفه هایبر تن بافت تاریخی کاشان

 پیشرفت است

مجلـس  گفـت:  جرقویـه  شهرسـتان  جمعـه  امـام 
دوازدهـم بـه شـدت نیازمنـد نمایندگـی متخصص، 
متعـدد، نخبـه و باتجربه اسـت تا بتوانند به درسـتی 

مشـکلات را پیگیـری کننـد.
بـه گزارش خبرنگار مهر، حجت الاسـلام اسـماعیل 
اسـدپور در خطبه هـای نمـاز جمعه جرقویه بـا تاکید 
و سـفارش بر رعایـت تقوای الهی اظهـار کرد: مردم 
حـوزه انتخابیه اصفهـان، جرقویه، کوهپایـه، ورزنه و 
هرنـد در انتخاب فـرد اصلح بـرای دوازدهمین دوره 

انتخابـات مجلس شـورای اسـلامی دقت کنند.
وی افـزود: صراحتـاً دشـمنان ملت ایـران را به عدم 
حضـور در پـای صندوق هـای رأی دعـوت می کننـد 

تـا بتواننـد به اهـداف شـوم و پلید خود برسـند.
امـام جمعـه جرقویه تصریـح کرد: مجلـس دوازدهم 
بـه شـدت نیازمنـد نمایندگـی متخصـص، متعـدد، 
درسـتی  بـه  بتواننـد  تـا  اسـت  باتجربـه  و  نخبـه 

مشـکلات را پیگیـری کننـد.
وی بیـان داشـت: افـرادی کـه در داخـل صندوق ها 

بیـرون آمدند موظف هسـتند همیشـه در جمع مردم 
حضور داشـته باشـند، مشکلات و مسـائل را احصا و 

در سـطح کلان پیگیری نمایند.
وی تاکیـد کـرد: ۵ نفر منتخب مردم حـوزه انتخابیه 
جرقویـه بایـد به صـورت شـبانه روز در جمـع مردم 
حضور داشـته باشـند و همیشـه در دسـترس بوده و 
مـورد پذیـرش بغیـر از ایـن چیزی دیگری نیسـت .

خطیـب نمـاز جمعه هـای شهرسـتان جرقویـه گفت: 
از مـردم می خواهـم بـه افـرادی رأی بدهنـد کـه به 

معنـی واقعـی کلمه اصلـح و در راسـتای بیانات مقام 
معظـم رهبـری برای حـل و فصل مشـکلات مردم 

بردارند. گام 
وی بـا تقدیـر و تشـکر از حضـور حداکثـری مـردم 
گفـت:  رأی  صندوق هـای  پـای  در  شهرسـتان 
کـش  زحمـت  کشـاورزان  مشـکلات  و  مسـائل 
جرقویـه ای بسـیار فـراوان هسـت به همیـن خاطر 
بـه نمایندگانـی نیـاز دارنـد کـه ایـن مطالبـات را تا 

نماینـد. نتیجـه مطلـوب پیگیـری  رسـیدن 

امام جمعه شهرستان جرقویه:

مجلس دوازدهم نیازمند افراد متخصص و با تجربه است
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Iran and Russia signed several 
memorandums of understand-
ing (MOUs) to cooperate in 
various sectors at the end of 
the two countries’ 17th Joint 
Economic Committee meeting 
which was held in Tehran dur-
ing February 26-28.
The MOUs were signed in the 
presence of the Iranian Oil 
Minister Javad Oji and Russia’s 
Deputy Prime Minister Alexan-
der Novak, who co-chaired the 
mentioned meeting, Shana re-
ported.
Over the three days of the joint 
committee meeting, Iranian and 
Russian experts from different 
economic sectors explored all 
avenues of cooperation in the 
form of 20 working groups to 
prepare the mentioned MOUs 
and the commission’s compre-
hensive document.
Iranian Oil Ministry to co-op 
with Russia’s Transneft on 
smart tracking technologies

On the sidelines of the two 
countries Joint Econom-
ic Committee meeting on 
Wednesday, Iran’s Deputy Oil 
Minister for Engineering, Re-
search and Technology Affairs 
Vahid-Reza Zeydifard met with 
Transneft’s Deputy Head Kal-
anda Vladimir Alexandrovich 
during which the two sides 
explored areas for mutual co-
operation.
According to Zeydifard, the 
two sides’s cooperation is go-
ing to mainly focus on smart 
tracking technologies of oil 
and gas pipelines.
Speaking at the meeting, Zey-
difard said there are many 
fields for cooperation between 
the two sides’ scientific and 
research centers, such as the 
Iranian Oil Industry Research 
Institute and Russian research 
institutes.
Pointing out that smart moni-
toring of oil and gas pipelines 

and student exchange between 
Iran and Russia are among the 
main areas of cooperation, he 
continued: “Currently, Iran’s 
knowledge-based companies 
have potential capabilities in 
the field of smart monitoring 
of pipelines, but due to the 
expansion of oil and gas pipe-
lines in Iran, we need to coop-
erate with “Transneft” compa-
ny in this field as well.”
Alexandrovich for his part em-
phasized that the goal of his 
company is to help the pro-
jects of Iran’s oil industry and 
not make a profit.
“Iran has many achievements 
in the oil and gas industry, 
and our cooperation with this 
industry is beneficial for both 
parties,” he said.
Iranian Automakers ready to 
co-op with Russian counter-
parts
The Managing Director of 
Iran’s major automaker Iran 

Khodro Company (IKCO) has 
said his company is ready to 
cooperate with its Russian 
counterparts.
Speaking to the Head of 
Russia’s Federal Agency for 
Technical Regulations and 
Metrology (Rosstandart) An-
ton Shalaev, Alimardan Azimi 
expressed IKCO’s readiness 
for harmonizing the compa-
ny’s standards with those of 
Russia.
Referring to Iran Khodro’s plans 
for exporting vehicles to Russia, 
Azimi said: “According to the 
agreements made, the process 
of exporting Iranian automobile 
products to Russia is underway. 
In the first stage, we are going 
to launch the production line 
of Tara [an Iranian car] in the 
Russian market, and I hope to 
expand cooperation by creating 
the necessary conditions.”
Shalaev also called for cooper-
ation between the two sides for 
the development and improve-
ment of the standard in the 
Russian automobile industry.
Tehran-Moscow launch new 
airlines
Iran and Russia have also 
agreed to launch new airlines 
between the two countries and 
establish joint ventures to co-
operate in the transportation 
sectors.
According to Iranian Depu-
ty Transport Minister Kamal 
Hadian-Far, the two sides are 
also going to sign the deal for 
completing Iran’s Rasht-Astara 
railway.
Iran-Russia gas cooperation 
planned: envoy
Talking to IRNA on Tuesday, 
Iran’s Ambassador to Moscow 
Kazem Jalali said Iran-Russia 
cooperation in the gas sector 

has been planned and could 
lead to good outcomes if im-
plemented.
Jalali pointed to the materiali-
zation of the plan to turn Iran 
into a gas hub in partnership 
with Russia thanks to the two 
countries top global positions 
in terms of gas reserves and 
production and added, “It was 
suggested in the past that Teh-
ran and Moscow cannot coop-
erate in the economic fields, 
but the comment proved 
wrong in recent years.”
He said, “When I was depart-
ing for Moscow to begin my 
diplomatic mission, some peo-
ple told me that Iran and Rus-
sia could never cooperate in 
the economic areas as energy 
is the pillar of their economy 
and the two states are rivals 
in this sector. To me, this is a 
wrong suggestion as econom-
ic cooperation is not limited to 
the energy sector and the two 
countries can cooperate in 
many fields.”
The theory proved wrong in 
practice, underlined the am-
bassador, referring to the cur-
rent cooperation between Iran 
and Russia in various sectors.
Jalali said, “If the two countries 
had not faced the five barriers 
of cognition, transit, logistics, 
monetary and banking, and 
customs problems, bilateral 
relations would have expanded 
in many areas.”
The Russians made the highest 
investments in Iran in 2023, 
the envoy quoted the Economy 
Ministry as saying, adding the 
investments have been mainly 
attracted by the oil industry.
Iran and Russia can also co-
operate to export gas, he con-
cluded.

Iran, Russia ink several co-op MOUs to wrap up 17th Joint Economic CommissionNatural gas consump-
tion hits new record 

high
Following the significant tempera-
ture drop over the past few days, 
the consumption of natural gas by 
Iranian domestic and commercial 
sectors reached 665 million cubic 
meters (mcm) to register a new re-
cord high in the current Iranian cal-
endar year (ends on March 19), an 
official with the National Iranian Gas 
Company (NIGC) announced.
According to the Head of the NIGC 
Dispatching Department Gholam-
reza Kooshki, considering the cur-
rent trend, the country’s gas con-
sumption is expected to increase 
even further to 680 mcm, Shana 
reported.
“Now, the gas network of some 
cities in the provinces of Golestan, 
Mazandaran, Gilan, Razavi Khoras-
an, North Khorasan, and South Kho-
rasan are in critical conditions, and 
there is a need to save and manage 
consumption,” Kooshki said.
According to the official, the most 
gas consumption is registered in the 
provinces of Tehran, Isfahan, and 
Razavi Khorasan respectively.
As reported, Oil Minister Javad Oji 
has also warned about the current 
consumption patterns, saying that 
there is a possibility of a drop in gas 
pressure in the northern provinces.
“I ask people to use optimally and 
heat a minimum space in the work-
places and homes to help other 
fellow citizens, especially in the 
North-West, North, and North-East 
provinces,” Oji said.The NIGC also 
published a notice on Wednes-
day morning asking all natural gas 
consumers across the country to 
observe the comfort temperature 
from 18 to 21 degrees Celsius, wear 
clothes suitable for the cold season, 
and adjust the temperature of heat-
ing systems based on the comfort 
temperature.

Natural gas consump-
tion hits new record 

high
Following the significant tempera-
ture drop over the past few days, 
the consumption of natural gas by 
Iranian domestic and commercial 
sectors reached 665 million cubic 
meters (mcm) to register a new re-
cord high in the current Iranian cal-
endar year (ends on March 19), an 
official with the National Iranian Gas 
Company (NIGC) announced.
According to the Head of the NIGC 
Dispatching Department Gholam-
reza Kooshki, considering the cur-
rent trend, the country’s gas con-
sumption is expected to increase 
even further to 680 mcm, Shana 
reported.
“Now, the gas network of some 
cities in the provinces of Golestan, 
Mazandaran, Gilan, Razavi Khoras-
an, North Khorasan, and South Kho-
rasan are in critical conditions, and 
there is a need to save and manage 
consumption,” Kooshki said.
According to the official, the most 
gas consumption is registered in the 
provinces of Tehran, Isfahan, and 
Razavi Khorasan respectively.
As reported, Oil Minister Javad Oji 
has also warned about the current 
consumption patterns, saying that 
there is a possibility of a drop in gas 
pressure in the northern provinces.
“I ask people to use optimally and 
heat a minimum space in the work-
places and homes to help other 
fellow citizens, especially in the 
North-West, North, and North-East 
provinces,” Oji said.
The NIGC also published a notice 
on Wednesday morning asking all 
natural gas consumers across the 
country to observe the comfort 
temperature from 18 to 21 degrees 
Celsius, wear clothes suitable for the 
cold season, and adjust the temper-
ature of heating systems based on 
the comfort temperature.

Large-scale park 
forum to be held 
in April in Russia 
– BRICS format

On April 3-4, 2024, the 
Moscow exhibition com-
plex Expocentre will host a 
park forum uniting several 
industry projects. These are 
the first International Park 
Forum of BRICS countries, 
the IV International Exhi-
bition and Conference on 
creation, maintenance and 
development of comfortable 
urban environment, recrea-
tion parks, public spaces and 
specially protected natural 
areas ParkSeason Expo and 
the first All-Russian meeting 
of park directors.
The park forum will be at-
tended by representatives 
of most regions, including 
heads of city and regional 
administrations, heads of 
ministries and departments, 
park directors of the coun-
try and united park direc-
torates. Representatives of 
government organisations 
and experts from such coun-
tries as China, Brazil, South 
Africa, Egypt, India, Ethiopia, 
Iran, UAE, as well as special 
guests from Belarus and Qa-
tar will speak at the event. For 
the first time in Russia, an 
educational programme for 
managers of park institutions 
will be held. The main inter-
national media partner of the 
event is TV BRICS.
The event is organised by the 
Russian Parks Association 
with the assistance of the 
Ministry of Construction and 
Housing of the Russian Fed-
eration, the Ministry of In-
dustry and Trade of the Rus-
sian Federation, the Ministry 
of Culture of the Russian 
Federation, the All-Russian 
Society for Nature Conserva-
tion, as well as with the sup-
port of the State Duma of the 
Russian Federation and other 
governmental structures and 
professional associations. 
This year the initiative of the 
I International BRICS Parks 
Forum was also supported 
by the Presidential Adminis-
tration, the Ministry of For-
eign Affairs of the Russian 
Federation and the Ministry 
of Natural Resources and 
Environment of the Russian 
Federation.
ParkSeason Expo is tradi-
tionally the most significant 
business event of the park 
industry, as well as the larg-
est industry B2G-platform. 
Every year more than 4 thou-
sand delegates representing 
the professional communi-
ty receive accreditation for 
participation. Sections of the 
exhibition exposition are tra-
ditionally devoted to the most 
topical issues of creating a 
comfortable urban environ-
ment.
During the conference there 
will be an awarding cere-
mony for the winners of the 
first All-Russian Park Award 
“Parks of Russia” in 23 
nominations in the catego-
ries “Park of the Year” and 
“Company of the Year”. The 
award was established by the 
Russian Parks Association 
together with the Ministry of 
Construction, the All-Russian 
Society for Nature Conser-
vation and the All-Russian 
Association for the Develop-
ment of Local Self-Govern-
ment.

On Wednesday, the spokesperson for Iran’s Guardian 
Council informed journalists that the candidates run-
ning for seats in Iran’s Parliament on Friday hail from 
diverse professional and religious backgrounds.
The Guardian Council is the body responsible for 
vetting and approving candidates for Iran’s elections 
including legislative votes. 
“The approved candidates for the Islamic Consul-
tative Assembly come from various backgrounds, 
including lawyers, judges, doctors, educators, and 
teachers, who are among the approved candidates. 
Additionally, women are participating as candidates 
for the elections at a rate six times that of parliamen-
tary seats,” Hadi Tahan Nazif explained, adding that 
though the majority of Iranians are Muslims, minori-
ties hold fixed seats in parliament. 
“This year’s election will be held in approximately 
60,000 polling stations. In the process of reviewing 
the qualifications of the candidates for parliament, 
about 75% of the eligible candidates have been ap-
proved, which is almost all of the registrants from 
the previous term, with 52 candidates competing for 
each parliamentary seat,” he said.
Iranians will decide on March 1 who they want to see 

occupy seats at Iran’s parliament for the next 4 years. 
A record-breaking 15,200 candidates have been 
greenlit by the selection committee to vie for the 290 
seats in the Iranian parliament, marking a significant 
milestone post the 1979 Islamic Revolution.
Of these candidates, 1,713 are women—a substan-
tial increase from the 2020 election’s 819 female 
entrants. Notably, the Tehran constituency is witness 
to a staggering 3,545 candidates competing in the 
upcoming elections.
Interior Minister Ahmad Vahidi has emphasized the 
conducive atmosphere for a spirited competition 

among a variety of political outlooks. He has stressed 
the importance of candidates and their supporters 
adhering strictly to election rules, advocating for a 
disciplined campaign without resorting to mudsling-
ing.
Incumbent parliament speaker Mohammad Bagher 
Qalibaf is gearing up to run from his native northeast, 
having secured a seat in Tehran four years ago. Con-
currently, 144 clerics are gearing up for the 88-seat 
Assembly of Experts, an advisory body to the Leader 
of the Islamic Revolution, serving eight-year terms.,
Within Iran’s constitutional framework, this assem-
bly oversees the country’s leader and determines a 
successor. President Ebrahim Raisi, eyeing re-elec-
tion to the assembly from South Khorasan province, 
is among the contenders.
While some Western media outlets discourage Ira-
nian voter participation this Friday, urging them to 
abstain from voting, it is anticipated that a significant 
portion of eligible Iranian voters will engage in the 
electoral process, mirroring past turnout levels. The 
Leader of the Islamic Revolution has advised Irani-
ans to disregard these calls and actively shape their 
country’s future.

Diverse backgrounds represented among Iran parliamentary candidates: official

Iran’s oil sector has witnessed a two-
fold increase in its annual economic 

growth in autumn 2023, the coun-
try’s Finance and Economic Affairs 

said on Tuesday.
As IRNA reported, Ehsan Khandouzi, 
who made the statement in a press 
conference, added the oil industry’s 
growth reached 21.8 percent in the 
season from 10.8 percent registered 
in autumn 2022, showing the country 
has largely succeeded in overcoming 
sanctions.
The 13th administration has made 
great efforts to neutralize sanctions 
since it took office in August 2021, 
the official underlined, praising the 
incumbent government’s economic 
diplomacy and attention to foreign 
investment.
Last week, Iran’s Plan and Budget 
Organization (PBO) head, Davoud 
Manzour, said the country’s econom-

ic growth in autumn 2023 stood at 
5.1 percent including the oil sector’s 
growth and 2.5 percent without oil.
According to Khandouzi, Iran’s non-
oil trade with 15 neighboring states 
during the 11 months of the current 
Iranian calendar year (starting March 
21, 2023) hit $55 billion, 2.5 percent 
higher than the figure during the cor-
responding period in its preceding 
year.
Foreign investments made since the 
incumbent government took over 
have exceeded $11 billion, said the 
spokesman, adding the oil sector has 
attracted $4.8 billion, the industrial 
sector $3.8 billion, the services sec-
tor $617 million, and the agricultural 
sector $580 million.

Iran’s oil sector annual growth doubles despite sanctions
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The head of the Institute of Standards 
and Industrial Research of Iran has said 
the country’s ranking among the 168 
member countries of the International 
Standard Organization (ISO) has im-
proved from 26th to 20th place.
“Based on the latest reports of inter-
national organizations, Iran’s national 
standards organization has reached 

the 20th place in the global standardi-
zation list for the second year in a row 
despite all the negative impacts of the 
U.S. sanctions,” Mehdi Eslam-Panah 
told IRIB.
According to the official, Japan, China, 
South Korea, and India occupy the first 
to fourth ranks among Asian countries, 
and Iran is ranked fifth.

Iran ranking 
improves 6 
places among 
ISO membersSaturday, March 2, 2024

Saturday, March 2, 2024 - No: 1556 

TPO to hold confer-
ence on Iran-Syria 
trade opportunities 

next week
Iran’s Trade Promotion Organi-
zation (TPO) is going to hold a 
conference on Syria’s trade op-
portunities for Iranian business 
operators on Sunday, March 3, 
an official with the organization 
announced.
Abdolamir Rabihavi, the director 
general of TPO West Asia Office, 
said: “Syria is one of the export 
target countries of the Islamic 
Republic, and after the end of the 
military crisis and establishment 
of peace in the region, Iranian 
traders and businessmen are get-
ting more interested in the Syrian 
market.”
Emphasizing the need to raise 
awareness among Iranian traders 
about the political and economic 
situation in Syria, the official add-
ed: “Iranian manufacturing and 
exporting companies have greatly 
welcomed this conference so that 
in the end we had to consider a 
ceiling for the presence of Iranian 
companies.”
According to Rabihavi, 150 Irani-
an companies have been selected 
to participate in this conference.
The official said the organization 
has been taking effective meas-
ures to increase the share of 
Iranian companies in the Syrian 
market.
He pointed to the Free Trade 
Agreement (FTA) between Tehran 
and Damascus and added that the 
customs tariffs agreed with Syria 
have been minimized to the zero 
level.
The two countries have high po-
tential and capacities to boost 
their trade, Rabihavi added.
As stated by the former TPO head, 
Iran has allocated a special budget 
of $50 million to support the Irani-
an export companies active in the 
Syrian market.
“Iran and Syria have good politi-
cal relations and we must use this 
opportunity and encourage the 
private sector and our business-
men to enter the Syrian market 
and the government must do its 
best in this regard,” Alireza Pey-
man Pak said.
Iran and Syria signed four docu-
ments to boost cooperation in the 
fields of trade and industry during 
a visit of an Iranian delegation 
headed by the country’s industry 
minister to Damascus in 2022.
The documents were inked at the 
end of the two countries’ joint 
economic and industrial commit-
tee meetings which were held in 
the Syrian capital.

IAC preparing 
comprehensive 

document on use 
of smart systems in 

airports
Iran Airport Company (IAC) is go-
ing to form a specialized commit-
tee to explore ways of developing 
the digital and electronic infra-
structure of the country’s airports 
and aviation systems with a focus 
on compiling a comprehensive 
document on the use of smart 
systems in airports.
According to the IAC Office of 
Public Relations, during a meeting 
held on Tuesday, senior officials 
and experts from the company 
discussed operational plans and 
details on the preparation and 
compilation of the mentioned doc-
ument based on international ex-
periences and internal capabilities 
of the domestic knowledge-based 
companies, IRNA reported.

How to Grow Hair 
Faster: Some Tips for 

Growth
By: PARISA JAMADI

Source: https://www.healthline.com/health/white-hair?utm_source=ReadNext#prevention

White hair happens when your hair 
follicles lose melanin, the pigment that 
gives your hair color. If your hair is 
turning white at a younger age, it could 
be caused by genetics or an underlying 
health condition.
Is white hair normal?
It’s not uncommon for your hair to 
change as you get older. As a younger 
person, maybe you had a full head of 
brown, black, red, or blonde hair. Now 
that you’re older, you may notice thin-
ning in certain areas of your head, or 
your hair may change from its original 
color to gray or white.
Your body has hair follicles, which are 
small sacs that line skin cells. Hair 
follicles have pigment cells known as 
melanin. These cells give your hair its 
color. But over time, hair follicles can 
lose pigment, resulting in white hair.
What causes white hair at a young 

age?
White hair is more noticeable in peo-
ple with a darker hair color. Although 
white hair is characteristic of aging, 
colorless hair strands can appear at 
any age — even while you’re still in 
high school or college. If you’re a 
teenager or in your 20s, you might 
find one or more strands of white 
hair.
There could be ways to restore pig-
mentation, but it depends on the 
cause. Here are common causes of 
premature white hair.
1. Genetics
If you notice white hair at an early age, 
it’s likely that your parents or grand-
parents also had graying or white hair 
at an early age.
You can’t change genetics. But if you 
don’t like the way your gray hair looks, 
you can always color your hair.

2. Stress
Everyone deals with stress from time 
to time. The consequences of chronic 
stress can include:
• sleep problems
• anxiety
• change in appetite
• high blood pressure
Stress can also affect your hair. A 2013 
studyTrusted Source found a connec-
tion between stress and a depletion of 
stem cells in the hair follicles of mice. 
So if you’ve noticed a rise in your num-
ber of white strands, stress might be 
the culprit. 
3. Autoimmune disease
An autoimmune disease can also cause 
premature white hair. This is when the 
body’s immune system attacks its own 
cells. In the case of alopecia and vitili-
go, the immune system can attack hair 
and cause loss of pigment.

4. Thyroid disorder
Hormonal changes caused by a thyroid 
problem — such as hyperthyroidism 
or hypothyroidism — may also be re-
sponsible for premature white hair. The 
thyroid is a butterfly-shaped gland lo-
cated at the base of your neck. It helps 
control many bodily functions such as 
metabolism. The health of your thyroid 
can also influence the color of your 
hair. An overactive or underactive thy-
roid can cause your body to produce 
less melanin.
5. Vitamin B-12 deficiency
White hair at an early age can also in-
dicate a vitamin B-12 deficiency. This 
vitamin plays an important role in your 
body. It gives you energy, plus it con-
tributes to healthy hair growth and hair 
color.
Can white hair be prevented?
The ability to reverse or prevent white 

hair depends on the cause. If the cause 
is genetics, there isn’t anything you 
can do to prevent or permanently re-
verse the color change.
If you suspect a health problem, con-
sult a doctor to see if an underlying 
condition is responsible for white 
hair. If you treat the underlying health 
problem, pigmentation may return, but 
there are no guarantees.
According to one studyTrusted Source, 
if a thyroid problem causes white hair, 
re-pigmentation may occur after hor-
mone therapy treatment. Taking vi-
tamin B-12 shots or pills to correct a 
deficiency may also improve the health 
of hair follicles and return your natural 
color. If white hair occurs as a result of 
stress or smoking, there isn’t evidence 
to support the return of pigmentation 
after quitting smoking or reducing 
stress.

TEDPIX, the main index of the 
Tehran Stock Exchange (TSE), 
rose 8,723 points to 2,054,739 on 
Wednesday, which is the fifth day of 
the Iranian calendar week.
TSE is one of the four Iranian stock 
exchanges, and the most important 
one. The other three ones are Iran 
Mercantile Exchange (IME), Iran En-
ergy Exchange (IRENEX), and Iran’s 
over-the-counter (OTC) market, 
known as Iran Fara Bourse (IFB).
The head of Iran’s Securities and 
Exchange Organization (SEO) men-
tioned the measures taken by this 
organization in the past Iranian cal-
endar year 1401 (which ended on 
March 20, 2023) and explained the 
priorities and key plans of the SEO 
in 1402.
In a message on the occasion of the 
New Year, Majid Eshqi wrote:
In 1401, one of the main goals of 
SEO was to protect the rights of in-
vestors and restore their confidence 
in the capital market. In this regard, 
various programs were targeted and 
implemented: (1) Development and 
improvement of intelligent moni-
toring systems in market sectors 
and financial institutions, (2) Pay-
ment of interest through the com-
prehensive customer information 
system of Sejam, including annual 
and annual profits, so that small 
shareholders can ensure that they 
receive their profits at the lowest 
cost, (3) Launching new investment 
instruments, including certificates 
of deposit of gold bullion, crude oil 
and gas condensate, so that small 

shareholders can invest in basic and 
relatively inflation-proof assets in 
small amounts, (4) Diversification 
of investment funds to cover the 
tastes and needs of a wider range 
of retail investors, (5) A jump in the 
licensing of financial institutions 
with the aim of improving the com-
petitive environment and increasing 
the quality of customer service, (6) 
Building trust through the promo-
tion of the Capital Market Stabiliza-
tion Fund’s status and introducing 
the shareholder portfolio insurance 
plan for retail investors, (7) Improv-
ing market micro-structures such as 
increasing the range of volatility with 
the aim of smoothing the market 
flow, and (8) Issuing new guidelines 
for corporate governance in order to 
protect the rights of shareholders 
by publishers. Today, we can say 
with pleasure that the trust of small 
shareholders has been significantly 
restored as a fundamental step to-
wards popularizing the economy.

TEDPIX rises 8,700 points on Wednesday

 The head of the Iranian Fisheries Organ-
ization (IFO) has emphasized the use of 
new technologies in the fishing industry 
and said: “We have entered into negoti-
ations with the United Nations Industrial 
Development Organization (UNIDO) to 
transfer new technologies in all areas 
from fishing to processing.”
“More than 45 percent of the country’s 
catch is comprised of tuna fish and Ira-
nian fishermen are ranked first in the 
west of the Indian Ocean with more than 
1,000 boats,” Hossein Hosseini said.
“IFO has put the use of new technolo-
gies, in which some countries such as 
Japan are leaders, on the agenda, and 
we have entered into negotiations with 
UNIDO to transfer new technologies 
from fishing to processing,” he added.
Emphasizing that completing the tuna 

fish value chain is very important, Hos-
seini said: “Currently, the production of 
tuna in the country is 282 tons, most 
of which is sold in the form of canned 
food. In the first phase, we plan to bring 
10 percent of this amount to the table of 
Iranians in the form of fresh meat, and 
in the next phases, we will increase the 
figure to 50 percent.”
Back in December 2023, Hosseini said 
the country’s fishery output is going to 
be increased to 2.6 million tons in the 
next 10 years.
Speaking at the opening ceremony of 
the seventh International Congress on 
Fisheries and Aquatic Research in late 
December, Hosseini said: “In order to 
ensure food security, the fishery sector 
is expected to produce 2.6 million tons 
of products in the next 10 years.”

“We have started the development of 
aquatic production using the capabilities 
of domestic companies on the coast of 
Makran, and it is hoped that by using 
the capacities of knowledge-based com-
panies, we will be able to achieve maxi-
mum production,” he said.
According to the official, although fish-
eries only account for one percent of the 
country’s agricultural production which 
is 125 million tons, but in terms of value, 
it accounts for 10 percent of the total ex-
ports of such products.
Emphasizing the importance of research 
and new technologies in the improve-
ment of production in various agricultur-
al sectors, Hosseini called for maximum 
cooperation among the country’s univer-
sities, research institutions, and knowl-
edge-based companies in this regard.

More than $282 million worth of non-oil products were exported 
from Iran’s northern Mazandaran province in the first 11 months 
of the current Iranian calendar year (March 21, 2023-February 
21, 2024), showing a 13 percent growth compared to the same 
period last year, an official with the province’s customs office 
announced.
According to Amir Jamshidi, over 298 commodity items with a 
total weight of over 1.377 million tons were exported from the 
provincial customs offices, Mehr News Agency reported.
The exports increased by 52 percent in the mentioned 11 months 

in terms of weight, compared to the same period last year, the 
official said.
According to Jamshidi dairy products, cement, plastic materials, 
citrus fruits, and edible products were the top exported goods 
from the customs offices of Mazandaran province between 
March 21, 2023, and February 24, 2024.
The non-oil goods were exported to forty-nine countries, mainly 
to Iraq ($127 million), Russia ($65 million), Turkmenistan ($15 
million), Kazakhstan ($12 million) and Uzbekistan ($9 million), 
he added.

Exports from Mazandaran Province grows %13 in 11 months

IFO negotiating fishery knowledge transfer with UNIDO
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مدیرعامل بانک مسکن 
اعلام کرد:

مدیر نظارت بر ناشران 
سازمان بورس:

مهلت سازمان بورس 
به ایران خودرو و سایپا 
برای برگــزاری مجمع 

عمومی فوق العاده

تامیــن مالی ســاخت 
بیش از ۳۳۱ هزار واحد 

نهضت ملی مسکن

مدیـر نظـارت بـر ناشـران سـازمان 
بـورس اعـام کـرد: هیـات پذیـرش 
بـورس اوراق بهادار تهران تـا پایان تیر 
۱۴۰۳ به ایران خودرو و سـایپا فرصت 
داد تـا از ماده ۱۴۱ قانـون تجارت خارج 
شـوند کـه در غیر ایـن صورت سـهام 
این دو شـرکت از بورس تهـران خارج 
و به بـازار پایه فرابورس تهـران منتقل 

خواهد شـد.
بـه گـزارش ایرنـا از سـازمان بـورس 
ایـران، »ولـی الله جعفـری« در برنامه 
»روزی نـو« دربـاره زیـان انباشـته 
شـرکت هـای ایران خـودرو و سـایپا 
افـزود: مطابـق بـا مـاده ۱۴۱ قانـون 
تجـارت »اگر بـر اثـر زیان هـای وارده 
حداقـل نصـف سـرمایه شـرکت از 
میان بـرود، هیات مدیره مکلف اسـت 
بافاصلـه مجمـع عمومـی فوق العاده 
صاحبـان سـهام را دعـوت کنـد تـا 
موضـوع انحـال یـا بقـای شـرکت 

مـورد شـور و رأی واقـع شـود.«
مدیـر نظـارت بـر ناشـران سـازمان 
بـورس اظهارداشـت: طبـق مقـررات 
سـازمان بـورس شـرکت هایـی کـه 
چهار سـال متوالی مشـمول ماده ۱۴۱ 
شـوند، پذیـرش سـهام آنهـا در بورس 
تهران و فرا بـورس تحت الشـعاع قرار 
می گیـرد و تـا زمانی کـه از مـاده ۱۴۱ 
خارج نشـوند سـهام آنهـا در فرابورس 

عرضـه نمی شـود.
وی تصریـح کـرد: بـورس تهـران، به 
شـرکت هـای ایـران خـودرو و سـایپا 
یک سـال )تا پایان تیر ۱۴۰۳( فرصت 
داده اسـت تا از ماده ۱۴۱ خارج شـوند، 
در غیـر ایـن صـورت سـهام ایـن دو 
شـرکت از بورس تهـران لغو و بـه بازار 
پایه فرابـورس تهران منتقل می شـود.

مدیرعامـل بانـک مسـکن اعـام کـرد: 
قـرارداد تامیـن مالی سـاخت ۳۳۱ هـزار و 
۶۶۹ واحـد مسـکونی طـرح نهضـت ملی 

امضا شـد.
به گزارش ایرنـا از پایگاه خبـری وزارت راه 
و شهرسـازی، »عباس حسـینی« افزود: از 
آغـاز اجـرای طـرح نهضـت ملی مسـکن 
تاکنون قـرارداد سـاخت ۳۳۱ هـزار و ۶۶۹ 
واحد مسـکونی به مبلغ بیش از ۱۴۱ همت 
را منعقد شـده که از این مبلغ، معـادل ۷۶۵ 
هـزار و ۲۸۷ میلیارد ریـال از منابـع داخلی 
بانک به سـازندگان پرداخت شـده اسـت.

مدیرعامل بانک مسـکن با اشـاره به توجه 
ویـژه بانک مسـکن بـر مشـارکت و ایفای 
تعهـدات خـود در طـرح نهضت ملـی ابراز 
امیـدواری کـرد بـا تقویـت منابـع بانک و 
مشـارکت بیشـتر انبـوه سـازان و شـرکت 
های مرتبط در حوزه مسـکن بتـوان بیش 
از گذشـته به رونق و توسعه بخش مسکن 

کمک کـرد.

مجمـع عمومـی فوق العـادۀ صاحبـان سـهام هلدینـگ آتیه فـولاد 
یک شـنبه برگـزار خواهـد شـد.

به گـزارش ایراسـین، طرح مسـئله افزایـش سـرمایه هلدینـگ و اخذ 
تصمیـم درخصـوص آن از مهم ترین مواردی اسـت که در این جلسـه 

مورد بحث و بررسـی قـرار خواهـد گرفت.
دعوتنامـه شـرکت در این مجمـع، پیش از ایـن از طریـق روزنامه های 

کثیرالانتشـار و وب سـایت و شـبکه های اجتماعـی آتیه فولاد منتشـر 
شـده و به اطاع سـهامداران رسـیده اسـت.

سـهامداران، جهت شـرکت در این مجمع می توانند در روز یکشنبه ۱۳ 
اسـفندماه به نشـانی سـپاهان شـهر، بلوار قائم جنوبی، سـالن همایش 

نگین نقـش جهان مراجعـه کنند.
شـایان ذکر اسـت سـهامدارانی که امـکان حضـور در نشسـت مجمع 

http:// را ندارنـد، می تواننـد به صـورت وبینـاری و از طریق نشـانی
live.atiehfoolad.ir در ایـن جلسـه حضور یافتـه و در جریان 

مذاکـرات و تصمیمـات قـرار گیرند.
مجمـع عمومی فوق العـاده صاحبان سـهام ایـن هلدینگ از سـاعت ۹ 
صبح روز یکشـنبه ۱۳ اسـفندماه ۱۴۰۲ در محل سـالن همایش نگین 

نقش جهـان برگـزار خواهد شـد.

مجمع عمومی فوق العاده 
صاحبان سهام هلدینگ 
آتیه فولاد برگزار خواهد شد

محـاد سـعید بـن باعویـن وزیـر کار 
سـلطنت عمان که با هدف آشنایی با 
ظرفیت های اقتصادی شـرکت های 
زیرمجموعه وزارت تعـاون، کار و رفاه 
اجتماعـی و برگـزاری نشسـت های 
دوجانبـه در حوزه هـای کار، اشـتغال 
و آموزش هـای فنـی و حرفـه ای بـه 
ایـران سـفر کـرده اسـت، بـا دکتـر 
اسماعیل للــه گانی مدیرعامل بانک 
رفاه کارگـران دیـدار و گفت وگو کرد.

بـه گـزارش روابـط عمومـی بانـک 
رفاه کارگـران، در ایـن دیدار کـه روز 
دوشنبه ۷ اسـفند ماه با حضور ابراهیم 
بـن احمـد المعینی سـفیر عمـان در 
تهـران، دکتـر علیرضـا عسـگریان 
معاون رفـاه و امـور اقتصـادی وزارت 
تعاون، کار و رفـاه اجتماعی و برخی از 
مدیران و مدیران عامل شـرکت های 
تابعـه این بانک برگزار شـد، بسـترها 
و زمینه هـای توسـعه همکاری هـای 
متقابل بانک رفـاه کارگـران و وزارت 
کار این کشـور مورد بحث و بررسـی 
قرار گرفـت و بر ضـرورت تقویت این 

همکاری هـا تاکید شـد. 
محـاد سـعید بـن باعویـن طـی 
سـخنانی در ایـن نشسـت بـا بیـان 
اینکـه وزارت کار کشـور عمـان و 
بانـک رفـاه کارگـران از ظرفیت های 
اقتصـادی بسـیار خوبـی برخـوردار 
هسـتند، تصریح کرد: این ظرفیت ها 
باعـث تسـهیل امـر سـرمایه گذاری 
و باعـث می شـود دو طـرف بتواننـد 
در راسـتای پیشـبرد برنامه هـای 
اجرایـی مشـترک اقـدام کننـد.  وی 
بـا بیـان اینکـه بـر اسـاس اطاعات 
به دسـت آمده، بانـک رفـاه کارگران 
اقدامـات بسـیار زیـادی در حمایـت 
از واحدهـای تولیـدی در حوزه هـای 
نفـت، گاز و پتروشـیمی، صنایـع و 
داشـته  و...  کشـاورزی  معـادن، 
اسـت، خاطرنشـان سـاخت: ازجمله 
حوزه هایـی کـه کشـور عمـان نیـاز 
بـه حمایـت کشـور ایـران و بـه ویژه 
این بانـک دارد حـوزه انرژی های نو و 
تجدیدپذیر است که امیدواریم بتوانیم 
با حمایت این کشـور و بانک اقدامات 
اثربخشـی در راسـتای کسـب دانش 
فنـی ایـن انرژی هـا و توسـعه آنها در 

کشـورمان داشـته باشـیم.
بـه گفتـه وی، در حـال حاضـر دنیـا 
بـه سـمت اسـتفاده از ایـن انرژی ها 
)انرژی های نـو و تجدیدپذیر( سـوق 

پیـدا کرده اسـت و کشـورهای عمان 
و ایـران نیـز می تواننـد در ایـن زمینه 
همکاری های مشـترک را گسـترش 

دهنـد.
محـاد سـعید بـن باعویـن بـا تاکیـد 
بـر توسـعه همکاری هـای مشـترک 
سـرمایه گذاری بین وزارت کار کشور 
عمان و بانـک رفاه کارگـران تصریح 
کـرد: مهم تریـن نکتـه در این بخش 
شناسـایی نیازهـای سـرمایه گذاری 
اسـت کـه ضـرورت دارد فهرسـت 
مشـخصی را دوطرف آماده و نسـبت 
به پیشـبرد همکاری های مشترک در 

ایـن زمینـه اقـدام کنیم.
تمامـی  گفـت:  پایـان  در  وی 
و  اقتصـادی  ظرفیت هـای 
سـرمایه گذاری بانـک رفـاه کارگران 
بـه وزراتخانه هـا و سـازمان های 
مربوطـه در کشـور عمـان منتقـل 
خواهـد شـد و در این راسـتا شـخصا 
بـا تمامی آنهـا مکاتبـه خواهـم کرد. 
امیـدوارم بتوانیـم بـه همکاری های 
مشـترکی در حوزه هـای مختلـف 
دسـت پیدا کنیـم. ابراهیم بـن احمد 
المعینی سفیر کشـور عمان در تهران 
نیـز طـی سـخنانی در ایـن نشسـت 
گفت: زمینه های همکاری مشـترک 
کشـورهای ایـران و عمـان فـراوان 
اسـت و بایـد نسـبت بـه توسـعه این 
همکاری هـا باجدیت بیشـتری اقدام 

. کنیـم
وی افـزود: سـفرا عـاوه بـر وظیفـه 
دیپلماتیـک کـه برعهـده دارنـد باید 
در زمینه هـای اقتصـادی نیـز پویایی 
لازم را داشـته باشـند و در این راسـتا 
آماده توسـعه همکاری هـای متقابل 
اقتصادی و سـرمایه گذاری بین ایران 

و عمان هسـتیم.
معـاون رفـاه و امـور اقتصـادی 
وزارت تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی 
نیـز طـی سـخنانی در ایـن نشسـت 
گفـت: زنجیـره ارائـه خدمـت در این 
وزارتخانـه تکمیـل و در حوزه هـای 
مختلـف مالـی، آموزشـی، صنعتـی، 
تامیـن اجتماعـی، بهزیسـتی و... بـه 
جامعـه هدف خدمـات ارائـه می دهد.

وی افـزود: پیشـنهاد بسـیار خوبی از 
طـرف وزیـر کار کشـور عمـان ارائه 
شـد که دو طرف لیسـت مشخصی از 
نیازمندی های سـرمایه گذاری داشته 
و نسـبت به پیشـبرد اقدامات اجرایی 
مشـترک اقدام شـود. بدون شک این 

مهم دستاوردهای بسـیار ارزشمندی 
برای دو کشـور به همـراه دارد.

دکتـر عسـگریان بـه ظرفیت هـای 
اقتصـادی بانـک رفـاه کارگـران 
اشـاره کـرد و گفـت: ایـن بانـک، 
بانک تخصصـی "کارگـران" ایران و 
متعلق به بازنشستگان تحت پوشش 
سـازمان تامین اجتماعی است و یکی 
از بزرگ تریـن بانک هـای تجـاری 
بانکـی کشـور محسـوب  شـبکه 
می شـود.  وی بـا بیـان اینکـه بانـک 
رفاه کارگـران از سـرمایه ثبتـی قابل 
توجهـی برخـوردار اسـت، تصریـح 
کـرد: تمامی مـراودات مالـی و تامین 
سـرمایه وزارت تعـاون، کار و رفـاه 
اجتماعی از طریق ایـن بانک اجرایی 

. می شـود
مدیرعامـل بانـک رفـاه کارگـران 
نیـز طـی سـخنانی در ایـن نشسـت 
بـه تشـریح برخـی از ظرفیت هـای 
اقتصـادی و سـرمایه گذاری ایـن 
بانـک پرداخـت و گفـت: ۱۰۰ درصد 
سهام بانک متعلق به سـازمان تامین 
اجتماعـی اسـت و بـا دارا بـودن بالـغ 
بر هـزار شـعبه در سراسـر کشـور به 
بیـش از ۲۲ میلیـون مشـتری خـود 
خدمـات مختلـف مالـی، اعتبـاری، 
ارزی، بیمـه ای و.... ارائـه می دهـد. 
دکتر للـه گانی به ظرفیت های بانک 
رفاه کارگران در حوزه فناوری اطاعات 
اشاره کرد و گفت: در این حوزه سه 
شرکت تخصصی در زیرمجموعه بانک 
تاسیس شده است که وظیفه توسعه 
بانکداری دیجیتال و تولید محصولات 
اختصاصی در این حوزه را برعهده 

دارند. 
وی با بیان اینکه بانک رفاه کارگران 
یکی از برزگ ترین بانک های تجاری 
کشور ایران است، تصریح کرد: این 
بانک در حوزه های مختلف صنعتی، 
کشاورزی، اجتماعی و... فعال است 
و بخش قابل توجهی از فعالیت های 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در 
حوزه های اقتصادی و بازنشستگی، 
با حمایت و پشتیبانی این بانک انجام 

می شود.
مدیرعامل بانک رفاه کارگران از 
آمادگی این بانک به منظور توسعه 
همکاری های متقابل با کشور عمان 
خبر داد و تاکید کرد: آماده هستیم بستر 
تقویت سرمایه گذاری این کشور در 
ایران را فراهم کنیم و حمایت های لازم 

از این مهم را به عمل آوریم.
کارگران  رفاه  بانک  افزود:  وی 
تمامی  دارد  را  قابلیت  این 
سرمایه گذاری های کشور عمان در 
ایران را به صورت دلار یا یورو تضمین 

و ریسک این موضوع را کاهش دهد.
دکتر للـه گانی گفت: ظرفیت های 
سرمایه گذاری بسیار خوبی در کشور 
ایران وجود دارد که حاضریم به صورت 
مشترک با عمان اجرایی کنیم. در 
این راستا پیشنهاد می کنم صندوق 
سرمایه گذاری مشترکی بین بانک 
رفاه کارگران و یکی از بانک های کشور 
عمان تشکیل شود تا سرمایه گذاران 
عمانی بتوانند با اطمینان کامل نسبت 

به سرمایه گذاری اقدام کنند.
صندوق  این  اینکه  بیان  با  وی 
سرمایه گذاری می تواند در دو کشور 

ایران و عمان اقدام به سرمایه گذاری 
کند، تصریح کرد: هر شخصی که در 
این صندوق سرمایه گذاری کند، بانک 
رفاه کارگران اصل و سود سرمایه وی 

را تضمین می کند.
مدیرعامل بانک رفاه کارگران ادامه 
داد: همچنین می توانیم یک شرکت 
در کشور عمان تاسیس و از این طریق 
بستر نقل و انتقال امن مالی بین دو 

کشور را فراهم کنیم.
وی افزود: پروژه های سرمایه گذاری 
بسیار سودآوری در کشور ایران و به 
ویژه در حوزه فعالیت های وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی وجود دارد 
که می توانیم به سرمایه گذاران عمانی 

معرفی کنیم.
انرژی های  به  للـه گانی  دکتر 
تجدیدپذیر اشاره کرد و گفت: دانش 
فنی این انرژی ها در ایران وجود دارد 
که می توانیم آموزش های لازم را در 
این زمینه به فعالان مربوطه در کشور 
عمان ارائه دهیم. در حال حاضر معادن 
سیلیس )مورد استفاده در تولید پنل های 
خورشیدی( و لیتیوم )مورد استفاده در 
باطری های شارژی( بسیار خوبی در 
کشور ایران وجود دارند که می توانیم 
امکان سرمایه گذاری عمان در این 

حوزه را فراهم کنیم.
مدیرعامل بانک رفاه کارگران در پایان 
افزود: برخی از شرکت های فعال در 
حوزه انرژی های تجدیدپذیر ازجمله 
مشتریان بانک رفاه کارگران هستند و 
ابن بانک با حمایت از این شرکت ها به 
سهم خود در توسعه این انرژی ها اقدام 

کرده است.

مدیرعامل این بانک تصریح کرد:

حمایت بانک رفاه کارگران از سرمایه گذاران عمانی

وحید مهدویان در گفت وگو با خبرنگار ایمنا با بیان اینکه ردیف درآمدهای 
ساختمانی یکی از ردیف های درآمدی شهرداری است که هرساله در بودجه 
شهرداری این نهاد پیش بینی می شود، اظهار کرد: این ردیف شامل مواردی از 
جمله تراکم ساختمانی، درآمد حاصل از تغییر کاربری، عوارض افزوده ناشی از 
طرح های توسعه شهری، عوارض تفکیک و عوارض زیربنا بوده که با مراجعه 
شهروندان برای اخذ پروانه ساختی به عنوان هزینه های پهنه های ساختمانی 
و پایان کار دریافت خواهد شد. وی افزود: ردیف درآمدهای بودجه ساختمانی 
در بودجه سال جاری شهرداری بالغ بر ۵,۲۰۰ میلیارد تومان بوده است که بر 
اساس آمار دریافت شده تا پایان دی سال جاری با توجه به اقداماتی صورت 
گرفته در حوزه شهرسازی از جمله ضوابط تشویقی و شهرسازی، تسهیل و 
تسریع در صدور پروانه ساختمانی و طرح های ویژه شهرسازی بالغ بر ۹۷ 
درصد این بودجه جذب شده است. معاون شهرسازی و معماری شهردار 
اصفهان تاکید کرد: پیش بینی می شود که تا پایان سال جاری در تمام شهر با 
توجه به اینکه دو ماه آخر سال دو ماه درآمدزایی برای شهرداری است، تا ۱۲۰ 
درصد بودجه جذب شود. مهدویان گفت: در مقایسه انجام شده مناطق ۱۵، ۶، 
۵ و یک اصفهان از جمله مناطقی بود که دارای بیشترین جذب بودجه است.

وی با اشاره به اینکه پیشنهاد این معاونت برای ردیف درآمدهای ساختمانی 
سال آینده حدود ۹ هزار میلیارد تومان است، ادامه داد: در صورت تصویب در 
کمیسیون شورای اسامی شهر اصفهان حدود یک سوم از بودجه شهرداری 
اصفهان، درآمدزایی از طریق درآمدهای ساختمانی است که نیازمند جذب 

سرمایه گذار و تسهیل و تسریع بیشتر در صدور پروانه ساختمان است.
معاون شهرسازی و معماری شهرداری اصفهان خاطرنشان کرد: با 
برنامه ریزی های که در این زمینه انجام شده، سال آینده نیز همچون سال 
جاری در حوزه جذب ردیف های ساختمانی در چهارچوب ضوابط و مقررات 

ساختمانی موفق خواهیم بود.

معاون شهرسازی و معماری شهردار اصفهان گفت: در 
سال جاری ردیف درآمدهای بودجه ساختمانی بالغ بر 
پنج هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان تعریف شده که از این 
میزان تا پایان دی  سال جاری حدود ۹۷ درصد بودجه 
جذب شده است و پیش بینی می شود این رقم تا پایان 

سال به ۱۲۰ درصد جذب بودجه برسد.

جذب ۱۲۰ درصدی ردیف 
درآمدهای بودجه ساختمانی

شهرداری

معاون شهردار اصفهان مطرح کرد؛

و  مدیرعامـل سـازمان سـرمایه گذاری 
مشـارکت های مردمـی شـهرداری اصفهان 
از انتشـار فراخـوان ۱۲ پـروژه در مدل هـای 

مختلـف مشـارکت خبـر داد.
مسـعود حیـدری در گفت وگـو بـا خبرنـگار 
ایمنا با اشـاره بـه انتشـار فراخـوان ۱۲ پروژه 
در مدل هـای مختلف مشـارکت اظهـار کرد: 

ایـن پروژه هـا از قبیـل مشـارکت مدنـی و 
)B .O .L .T (,)B .O .O (,)B .O .T (

حوزه هـای  در 
ت  ما خد ، نقل حمل و ، یسـت محیطی ز
خودرویـی، خدمـات تفریحـی، ورزشـی و 
گردشـگری و انـرژی به منظـور شناسـایی 
و جـذب سـرمایه گذاران حقیقـی و حقوقـی 

عاقه منـد بـه مشـارکت در پروژه هـای 
اسـت. اصفهـان  شـهرداری  عمرانـی 

وی بـا اشـاره بـه سـبد متنـوع شـهرداری 
و  سـرمایه گذاری  حـوزه  در  اصفهـان 
مشـارکت های مردمی افـزود: فراخوان های 
منتشـر شـده با موضوعاتی از قبیـل تجاری، 
سـردخانه،  احـداث  مسـکونی،  اداری، 
پسماندسوز پزشکی، سـامانه یکپارچه پایش 
عملکرد ناوگان حمل ونقـل دیزلی، مجموعه 
غذایی، پل مکانیزه عابرپیاده، زمین اسـکیت 
و مرکـز معاینـه فنـی خـودرو هسـتند کـه با 
مشارکت و سـرمایه گذاری بخش خصوصی 
احـداث، تکمیـل و بـه بهره بـرداری خواهند 

رسـید.
و  مدیرعامـل سـازمان سـرمایه گذاری 
مشارکت های مردمی شـهرداری اصفهان با 

بیان اینکه شـورای اسـامی شـهر و شهردار 
اصفهـان همـواره بـر ضـرورت تشـریک 
مسـاعی بخش خصوصـی در تکمیـل و 
بهره بـرداری از پروژه هـای شـهری تاکیـد 
داشـته اند، گفـت: بـر ایـن اسـاس سـازمان 
سـرمایه  گذاری و مشـارکت های مردمـی 
شـهرداری اصفهـان بـا همراهـی مناطـق 
پانزده گانـه و دیگر سـازمان های شـهرداری 
اصفهـان درصـدد تهیـه سـبدی متنـوع 
از طرح هـای سـرمایه گذاری و مشـارکتی 
بـا هـدف جـذب و جلـب نظـر تمـام فعالان 
اقتصـادی فعـال در بخش هـای گوناگـون 

فعالیتـی برآمـد.
حیـدری بـا تشـریح جزئیـات بیشـتر ایـن 
پروژه هـا تصریـح کـرد: مجموعـه غذایـی 
واقـع در محوطـه ورودی پارک کوهسـتانی 

صفه و هایپر شـمال شهر با مسـاحت ۲۵۹۱ 
متر مربع در خیابان عاشـق اصفهانی از جمله 
پروژه هـای ویـژه ای اسـت کـه بـا تکمیل و 
بهره بـرداری از آن هـا شـاهد ارائـه خدمـات 
متنوع و متفـاوت در بخش گردشـگری غذا و 
تأمین مایحتاج روزانـه خانواده های اصفهانی 

و گردشـگران خواهیـم بود.
وی افزود: مجموعه تجـاری، اداری امیرکبیر 
یـا مسـاحت ۵۰۸ مترمربـع در خیابـان امـام 
خمینـی، مجموعـه تجـاری اداری تختـی با 
مسـاحت ۹۳۲ مترمربـع در خیابـان چهارباغ 
پاییـن و مجموعـه تجـاری ایسـتگاه متـرو 
انقـاب )سـمت شـرق( بـا مسـاحت ۱۳۰۰ 
مترمربع از دیگـر پروژه ها بـا کاربری تجاری 
و اداری در سـه نقطه اسـتراتژیک شهر است 
کـه ضمـن محـرک توسـعه بـودن در زمان 

بهره برداری رونـق و پویایی اقتصـادی را نیز 
بـه دنبـال خواهند داشـت.

و  مدیرعامـل سـازمان سـرمایه گذاری 
مشـارکت های مردمـی شـهرداری اصفهان 
خاطرنشـان کـرد: پروژه هـای زباله سـوز 
 RDF پزشکی با مسـاحت ۲۰۰۰ مترمربع و
بـا مسـاحت ۴۰۰۰ مترمربـع واقـع در بلـوار 
رضوان، کارخانه پسـماند از جمله پروژه های 
بهداشتی و زیسـت محیطی سازمان مدیریت 
پسـماند قلمداد می شـود که در صـورت اجرا 
بـا مشـارکت بخـش خصوصی نقش بسـیار 
مؤثـری در پالایـش شـهر از پسـماندهای 
پزشـکی و دیگر آلایندگی هـای محیطی در 

تحقق شـهر سـبز، ایفـا خواهـد کرد.
حیدری تاکید کـرد: ایجـاد و بهره بـرداری از 
سـردخانه ۱۰ هزارتنـی میدان مرکـزی میوه 

و تره بـار، پـل مکانیـزه عابـر پیـاده خیابـان 
آتشـگاه، مرکز معاینه فنی با مسـاحت ۱۰۰۰ 
مترمربع واقع در منطقه ۹ شهرداری اصفهان 
و ایجـاد سـامانه یکپارچـه پایـش عملکـرد 
نـاوگان حمل ونقل دیزلـی بار درون شـهری 
)سـیپاد(، سـبد متنـوع شـهرداری اصفهـان 
را بـرای سـرمایه گذاران بخش خصوصـی 

رنگیـن و متمایزتـر می کنـد.
بـه  عاقه منـدان  کـرد:  تصریـح  وی 
سـرمایه گذاری و مشـارکت می تواننـد برای 
کسـب اطاعات بیشـتر از پروژه های مذکور 
به درگاه الکترونیک سـازمان سرمایه گذاری 
و مشارکت های مردمی شـهرداری اصفهان 
به نشانی invest.isfahan.ir مراجعه 
و نسـبت بـه دریافـت اسـناد مربوطـه اقـدام 

کننـد.

با انتشار ۱۲ فراخوان سرمایه گذاری و مشارکت  محقق شد؛

سبد متنوع فرصت های سرمایه گذاری اصفهان برای سرمایه گذاران
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ایـران بالاتریـن رشـد تولیـد فولاد خـام را طـی نخسـتین ماه 
۲۰۲۴ میـادی، در میان ۱۰ کشـور برتر جهان بـا ۳۹.۳ درصد 

ثبت کـرد.
بـه گـزارش ایراسـین، انجمـن جهانـی فـولاد در جدیدتریـن 
گزارش خود، فهرسـت ۱۰ کشـور برتر تولیدکننده فولاد در ماه 
ژانویه ۲۰۲۴ را منتشـر کـرد که ایران بـا ۲ میلیـون و ۶۰۰ هزار 

تـن، در جایگاه نهـم این فهرسـت قـرار گرفت.

۷۱ کشـور جهـان در مـاه ژانویه سـال میـادی امسـال، ۱۴۸ 
میلیـون و یـک صد هـزار تن فـولاد خـام تولیـد کردند کـه در 
مقایسـه بـا مـدت مشـابه سـال گذشـته میـادی، ۱.۶ درصد 

کاهـش را نشـان می دهـد.
۱۰ کشـور برتر تولیدکننده فـولاد خام در مـاه ژانویـه ۲۰۲۴ به 
ترتیب شـامل چین )۷۷.۲ میلیـون تن، کاهـش ۶.۹ درصدی(، 
هنـد )۱۲.۵ میلیـون تـن، افزایـش ۷.۳ درصـدی(، ژاپـن )۷.۳ 

میلیون تن، افزایش ۶ دهم درصدی(، آمریـکا )۶.۸ میلیون تن، 
کاهش ۳ دهم درصدی(، روسـیه )۶.۲ میلیون تن، افزایش ۱.۲ 
درصدی(، کره جنوبی )۵.۷ میلیون تن، افزایـش ۱.۵ درصدی(، 
ترکیـه )۳.۲ میلیون تـن، افزایـش ۲۴.۷ درصدی(، آلمـان )۲.۹ 
میلیون تن، کاهـش ۹ دهم درصـدی( ایـران )۲.۶ میلیون تن، 
افزایش ۳۹.۳ درصـدی( و برزیل )۲.۵ میلیون تـن، کاهش ۷.۲ 

درصدی( اسـت.

گزارش جهانی تولید فولاد در نخستین ماه ۲۰۲۴ اعلام شد؛

ایران دارای بیشترین رشد تولید فولاد در میان ۱۰ کشور برتر

علی باقری در گفت وگو با خبرنگار ایمنا با اشاره به کمبود مراکز ورزشی در 
محله پرتمان اظهار کرد: در گذشته ورزش های توپی به صورت سنتی در 
زمین های بایر و خاکی انجام می شد که از نظر بهداشتی اینگونه زمین ها 

برای سامت ورزشکاران خطراتی را به همراه دارد.
وی افزود: با تعیین تکلیف پروژه ۹۸ هکتاری پرتمان عملیات آزادسازی 
زمین هایی با کاربری های ورزشی، فضای سبز و معابر اصلی و فرعی در 
دست اقدام است. مدیر منطقه ۸ شهرداری اصفهان تاکید کرد: در ضلع 
غربی بوستان شهید شیرانی زمینی به مساحت ۱۰۴۵ مترمربع با کاربری 
ورزشی برای احداث زمین روباز ورزشی اختصاص داده شد، از این رو 
عملیات دیوارکشی آن به اتمام رسیده و در مرحله سیمان زنی و سفیدکاری 
دیوار قرار دارد. باقری با اشاره به هزینه ۲۵ میلیارد ریالی احداث زمین 
ورزشی روباز پرتمان گفت: طراحی و جانمایی تجهیزات ورزشی این زمین 
ورزشی همراه با ۶۰ درصد پیشرفت فیزیکی در دست اقدام است که پس 
از اتمام، عملیات آسفالت آن انجام شده و در اختیار ورزشکاران ورزش های 

توپی از جمله فوتبال، والیبال، بسکتبال و دیگر موارد قرار می گیرد.

مدیر منطقه ۸ شهرداری اصفهان گفت: ورزشگاه روباز 
۱۰۴۵ مترمربعی محله پرتمان با ۶۰ درصد پیشرفت 
فیزیکی و هزینه ۲۵ میلیارد ریالی تا پایان سال جاری 

در اختیار ورزشکاران محله قرار می گیرد.

بهره برداری از ورزشگاه روباز 
پرتمان تا پایان سال جاری

مدیرمنطقه ۸ شهرداری اصفهان خبر داد
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 iPadOS 18 و iOS 18
راهی؛

کــدام آیفون هــا 
و آیپدهــا آپدیت 

می شود؟

سیسـتم عامل iOS 18 احتمـالا 
در مـاه ژوئـن طـی کنفرانـس 
اپـل  توسـعه دهندگان  جهانـی 
)WWDC( معرفی خواهد شد و 
گفته می شـود یکـی از بزرگ ترین 
به روزرسـانی های تاریـخ بـرای 

کاربـران آیفـون اسـت.
اخیـراً، شـایعه ای منتشـر شـده 
کـه ادعـا می کنـد سـازگاری این 
دسـتگاه هایی  چـه  بـا  نسـخه 
خواهد بـود. همچنین این شـایعه، 
اطلاعاتـی در مـورد سـازگاری بـا 
iPadOS 18 ارائـه داده اسـت.

آیفون هـای سـازگار با 
18 iOS

از  یکـی  توسـط  لیسـت  ایـن 
کاربـران توییتـر بـه اشـتراک 
گذاشـته شـده که سـابقه ی خوبی 
در زمینـه ی شـایعات مربـوط بـه 
iOS دارد. بنابرایـن می توانیـم 
این لیسـت را تـا حد زیـادی جدی 
بگیریـم. کـدام آیفون هـا قـرار 
اسـت iOS 18 را دریافـت کنند؟

آیفون 1۵ )تمام مدل ها(
آیفون 1۴ )تمام مدل ها(
آیفون 1۳ )تمام مدل ها(
آیفون 1۲ )تمام مدل ها(
آیفون 11 )تمام مدل ها(

XS آیفون
آیفون XS مکس

XR آیفون
آیفون SE نسل دوم
آیفون SE نسل سوم

آیپدهـای سـازگار بـا 
18 iPadOS

بـر اسـاس اعـلام ایـن افشـاگر، 
iPadOS 18 قـرار نیسـت بـا 
آیپـد پـرو 1۰.۵ اینچـی و 1۲.۹ 
در  دو  )هـر  دو  نسـل  اینچـی 
سـال ۲۰1۷ منتشـر شـده اند و از 
 A1۰X Fusion پردازنـده ی
اسـتفاده می کنند( سـازگار باشـد. 
آیپد نسـل ۶ و ۷ نیـز از پردازنده ی 
A1۰ قـدرت می گیرنـد، بنابرایـن 
از   18  iPadOS احتمـالًا 
ایـن دسـتگاه ها نیـز پشـتیبانی 
نخواهـد کـرد. در هـر صـورت 
لیسـت آیپدهـای سـازگار بـا ایـن 
سیسـتم عامل از ایـن قـرار اسـت:

آیپد: ۲۰۲۰ و جدیدتر
آیپد مینی: ۲۰1۹ و جدیدتر

آیپد ایر: ۲۰1۹ و جدیدتر
آیپد پرو: ۲۰18 و جدیدتر

سخن پایانی
ایـن  صحـت  صـورت  در 
همـان  بـا   18  iOS شـایعه، 
 1۷ iOS دسـتگاه هایی کـه از
سـازگار  می کننـد،  پشـتیبانی 
خواهـد بـود. بـا ایـن حـال، نکتـه 
مهـم ایـن اسـت کـه اپـل اغلـب 
ویژگی هـای جدیـد را تنهـا بـرای 
مدل هـای اخیـر آیفـون در نظـر 
می گیـرد. بـه عنـوان مثـال، حتی 
 18 iOS از XS اگـر آیفـون
پشـتیبانی کنـد، مطمئنـاً برخی از 
مهم تریـن ویژگی هـای مربـوط 
بـه هـوش مصنوعـی را از دسـت 

خواهـد داد.

ایلان ماسک، حامی قدیمی OpenAI، حالا برای زمین زدن این استارتاپ 
تلاش می کند.

ایلان ماسک با شکایت از OpenAI و هم بنیان گذارانش یعنی سم آلتمن و 
گرگ براکمن و همچنین سازمان های وابسته به OpenAI اعلام کرد که 

خالقان ChatGPT توافق های قبلی را زیر پا گذاشته اند.
ماسک می گوید دلیل نقض قرارداد قبلی این است که OpenAI قرار بود 
شرکتی غیر انتفاعی باشد و هوش مصنوعی را برای مزیت رساندن به نسل بشر 

توسعه دهد، اما حالا به استارتاپی سودمحور تبدیل شده است.
ماسک که یکی از حامیان اولیه ی OpenAI بود، ادعا می کند که آلتمن 
و براکمن او را متقاعد کرده بودند که در سال ۲۰1۵ به تأسیس این استارتاپ 
کمک کند و قول دادند که OpenAI یک شرکت غیرانتفاعی متمرکز بر 

مقابله با تهدید رقابتی گوگل باشد.
در متن دادخواست آمده است که OpenAI به یک کسب وکار انتفاعی 
با تمرکز بر تجاری سازی هوش مصنوعی انسان گونه تبدیل شده و به 
مایکروسافت روی آورده است: »در واقعیت، شرکت OpenAI به یکی 
از زیرمجموعه های اصلی مایکروسافت تبدیل شده است. این شرکت تحت 
هیئت مدیره ی جدید خود، در حال پالایش هوش مصنوعی انسان گونه برای به 

حداکثر رساندن سود برای مایکروسافت است، نه به نفع بشریت.«
 OpenAI دادخواست جدید در پی ابراز نارضایتی ماسک از تغییر اولویت های
در سال ۲۰۲۳ مطرح شده است. براساس این شکایت، ماسک بین سا ل های 

۲۰1۶ تا ۲۰۲۰ بیش از ۴۴ میلیون دلار به OpenAI کمک کرده است.
در سال های اول تأسیس OpenAI، ماسک بزرگ ترین کمک کننده ی 
این استارتاپ بود. ماسک ادعا می کند که قبلًا به او پیشنهاد شده بود سهامی 
در بازوی انتفاعی OpenAI داشته باشد اما به خاطر نگرانی های اخلاقی از 

پذیرش آن خودداری کرده است.
پرونده شکایت ایلان ماسک که در سان فرانسیسکو ثبت شده، روی جدیدترین 
مدل زبان طبیعی OpenAI یعنی GPT-۴ تمرکز دارد که به ادعای ماسک 
باعث ایجاد هوش جامع مصنوعی )AGI( خواهد شد؛ هوشی مصنوعی که 

قدرت استدلالش هم سطح با انسان یا بالاتر از آن است.
ایلان ماسک ادعا می کند که OpenAI و مایکروسافت مجوز استفاده از 
GPT-۴ را به شکل نادرست صادر کرده اند، با وجود این که هر دو شرکت 
پذیرفته اند توانایی های AGI شرکت OpenAI غیر انتفاعی بماند و برای 

کمک به نسل بشر استفاده شود.
ماسک درخواست کرده در صورتی که دادگاه تشخیص دهد فعالیت های 
OpenAI از حالت غیر انتفاعی خارج شده است تمام کمک های مالی اش به 
این استارتاپ به منظور تأمین بودجه ی تحقیقات عمومی به او بازگردانده شود.

تلاش برای زمین زدن رقیب
ایلان ماسک از OpenAI و سم آلتمن شکایت کرد؛

بچه قول 
سامسونگ با 
باطن ترسناک

مشـخصات اولیـه ی گلکسـی FE S۲۴ نشـان می دهنـد گوشـی جدیـد 
سامسـونگ تغییـرات نسـلی زیـادی نخواهـد داشـت.

پـس از معرفـی گوشـی های سـری گلکسـی S۲۴ سامسـونگ، گمانه زنی ها 
دربـاره ی عضو چهـارم این خانـواده یعنـی گلکسـی FE S۲۴ افزایـش یافته 

اسـت.
 FE S۲۴ طبق اطلاعات فاش  شـده در شـبکه ی اجتماعـی ایکس، گلکسـی
بـه 1۲ گیگابایـت رم LPDDR۵x مجهز خواهد بـود و در دو نسـخه ی 1۲8 

گیگابایتی )بـا فضـای ذخیره سـازی UFS ۳.1( و ۲۵۶ گیگابایتـی )با فضای 
ذخیره سـازی UFS ۴.۰( به فـروش خواهـد رسـید. بدیـن ترتیـب قرار اسـت 

سـرعت انتقال نسـخه ی ۲۵۶ گیگابایتی بسـیار بیشـتر باشد.
احتمـالًا گوشـی سامسـونگ مـدل گلکسـی FE S۲۴ بـه باتـری ۴٬۵۰۰ 
میلی آمپر سـاعتی مجهز خواهد شـد و از شارژ سـیمی و بی سـیم ۲۵ و 1۵ واتی 
پشـتیبانی خواهد کرد. صفحه نمایش گوشـی مـورد بحـث از نوع اولـد خواهد 
بـود. گلکسـی FE S۲۳ بـا دو پردازنـده ی اگزینـوس ۲۲۰۰ و اسـنپدراگون 8 

نسـل 1 به بازار عرضه شـد، اما ظاهـراً گلکسـی FE S۲۴ فقط بـا پردازنده ی 
اگزینـوس بـه بـازار عرضه خواهد شـد.

 FE S۲۴ اطلاعـات دقیقـی از تاریـخ عرضـه  و قیمـت گوشـی گلکسـی
دردسـترس نیسـت؛ اما طبق عملکرد سـال گذشـته ی سامسـونگ  به احتمال 
زیـاد در اکتبـر ۲۰۲۴ )مهـر و آبـان 1۴۰۳( معرفـی خواهـد شـد. بـدون شـک 
کهکشـانی جدید کره ای در بین بهترین گوشـی های سامسـونگ قرار خواهد 

گرفـت.

 S24 مشخصات اولیه گلکسی
FE لو رفت؛

دیرتـر خراب شـدن غـذا در طول سـفر علاوه بـر نحوه 
نگـه  داری، بـه نـوع غذایـی کـه بـرای مسـیر انتخاب 
می کنیم هم بسـتگی دارد. به طـور کلـی، جلوگیری از 
خراب شـدن مواد غذایی در سـفر های جاده ای می تواند 
چالش برانگیز باشـد و در صورت عدم نگه داری مناسب، 
ممکن اسـت منجر فاسـد شـدن و مسـمومیت غذایی 
شـود. در ادامه بـا روش هایی بـرای دیرتر خراب شـدن 
غذا در طول سـفر آشـنا می شـویم و به بررسـی بهترین 

غذا های فاسـد نشـدنی بـرای سـفر می پردازیم.

 1. مواد غذایی را به خوبی بسته بندی کنید
هنگام برنامه ریزی برای سـفر، یکـی از مهم ترین 
نکاتی که باید در نظر بگیرید این اسـت کـه چگونه مواد 
غذایی را به درستی بسـته بندی کنید. برای دیرتر خراب 
شـدن غذا در طول سـفر باید هر نوع غذایـی را به خوبی 
بسـته بندی کنید. این کار از غذا در برابر رطوبت و آسیب 
احتمالی در طول حمل و نقـل محافظت می کند. فویل، 
ظروف درب دار سیلیکونی یا پلاسـتیک های زیپ دار از 

بهترین نـوع بسـته بندی ها به شـمار می روند.
هنگام بسته بندی غذا، اندازه ی ظرف مورد نیاز خود را در 
نظر بگیرید. با انتخاب ظروف مناسب می توانید اطمینان 
حاصل کنید که غذای شما برای مصرف تازه، خوش طعم 
و سالم باقی می ماند. برای مقادیر بیشتر یا وعده های 
غذایی خانوادگی، ظروف یا جعبه های بزرگ تری را 
انتخاب کنید که مواد غذایی بیشتری را به راحتی در خود 
جای می دهند. علاوه بر این، اگر میوه ها و سبزیجات را در 
پلاستیک حمل می کنید، این نکته را در نظر داشته باشید 
که باید کاملا خشک باشند. در غیر این صورت به سرعت 

خراب می شوند.

 ۲. غذای خود را فریز کنید
سـرد نگه داشـتن غذا در حین سـفر می تواند کمی 
مشـکل باشـد، به خصوص اگر مسـافت های طولانی 
را در جـاده طـی می کنیـد. یکـی از راه های سـاده برای 
دیرتر خـراب شـدن غـذا این اسـت کـه قبل از شـروع 
سـفر، آنچه را کـه می توانیـد فریز کنیـد. برخـی از انواع 
میوه هـا )ماننـد انگور یـا هندوانـه بـرش داده شـده( به 
خوبـی یخ می زننـد. اگر یـک محفظـه ی یخ با خـود به 
همـراه می برید، بهتـر اسـت غذا هایی که فسـادپذیری 

بیشـتری دارند را بـالای یخ نگـه دارید.

 ۳. از یخچال مسافرتی استفاده کنید
از آنجایی که سـرد نگه داشـتن غذا مانـدگاری آن 
را افزایـش می دهـد، اگـر در طول سـفر از مـواد غذایی 
خانگی اسـتفاده می کنیـد، بهتریـن راه برای بـه تأخیر 
انداختـن خـراب شـدن غـذا، بـه همـراه داشـتن یـک 
یخچـال مسـافرتی اسـت. ایـن یخچال ها معمـولا در 
اندازه هـای مختلفی وجـود دارند تا به راحتی در ماشـین 
جا شـوند و احتمال فاسـد شـدن غـذا در طول مسـیر را 

بـه حداقل برسـانند.

 غذاهای فاسد نشدنی در طول سفر
برخـی میان وعده هـا بـرای سـفر بسـیار مناسـب 
هسـتند زیرا نیازی به یخچـال ندارند و به راحتی فاسـد 

نمی شـوند.

آجیل
آجیـل یکـی از بهتریـن گزینه هـا بـرای رفـع 
گرسـنگی در سـفر اسـت. در طول سـفرهای جاده ای، 

همیشـه باید غذا های غنی از مـواد مغـذی را در اولویت 
قرار دهیـد تا با خـوردن کمترین مواد غذایی، بیشـترین 
انـرژی را بـرای بدن خـود فراهم کنیـد. آجیل بـه دلیل 
داشـتن ویتامین ها و مواد معدنـی بالا، انـرژی ضروری 
مـورد نیـاز شـما را به سـرعت فراهـم می کنـد. بـادام، 
گردو، فندق و پسـته از بهترین گزینه های فاسد نشدنی 

برای مصـرف در طول سـفر هسـتند.

 میوه های خشک
میوه های خشـک اگرچه کوچک و سبک هستند، 
اما از مواد معدنی و پروتئینـی بالایی برخوردارند و همین 
ویژگـی آن هـا را بـرای خـوردن در طـول مسـیر سـفر 
ایدئال می کنـد. میوه هـای خشـک مانند انجیـر، خرما 
و کشـمش دارای ماندگاری بالایی هسـتند و می توانند 

شـما را برای مدت مناسـبی سـیر نگـه دارند.

 پاپ کورن و تخمه آفتاب گردان
تخمه  آفتاب گـردان یـک خوراکی بـا ماندگاری 
بـالا و پرطـرف دار در طـول سـفر اسـت. همچنیـن 
سرشـار از ویتامیـنD، پروتئیـن، کلسـیم، آهـن و 
منیزیم اسـت و می توانـد شـما را پرانرژی و سـرحال 
نگـه دارد. اگر بـرای بچه ها شکسـتن تخمه سـخت 
اسـت، می توانید تخمـه آفتاب گـردان آمـاده و بدون 
پوسـت را برایشـان تهیه کنید تـا به راحتـی در طول 
سـفر سـیر بمانند. پاپ کـورن از دیگـر خوراکی های 
مورد علاقه کـودکان اسـت. همچنین بـرای افرادی 
کـه درطـول سـفر هـم مواظـب تناسـب انـدام خود 
هسـتند، یک میان وعده مناسـب به شـمار مـی رود. 
زیـرا یـک فنجـان پـاپ کـورن سرشـار از فیبـر، 

ویتامین هـا و مـواد معدنـی ضـروری اسـت در حالی 
که کالـری پایینـی دارد.

 سبزیجات و میوه های تازه
هنگامی که قصد سـفر داریـد، مطمئن شـوید که 
تازه ترین میوه ها و سـبزیجات را با خـود حمل می کنید. 
بهتر اسـت آن ها را یک روز قبل از سـفر خریداری کنید 
تا به افزایش طول عمر و تازگیشـان کمـک کند. هویج 
خرد شـده وزن کمتری دارد، سـفت اسـت و دیـر خراب 
می شـود و همچنین مواد مغـذی بالایـی دارد. بنابراین 
شکم را در طول مسیر سـفر جاده ای سـیر نگه می دارد. 
سـیب هم از میوه های سـفت و شـیرین و بـا ماندگاری 
بـالا اسـت. همچنیـن بـرای کاهـش وزن هم بسـیار 
ایدئـال اسـت و می توانـد بـه عنـوان یـک میان وعـده 

رژیمـی در طول سـفر در نظر گرفته شـود.

 غذاهای پخته با ماندگاری بالا
برنج و ماکارونی، سـوپ های سـبک حاوی غلات 
و حبوبات و سـاندویچ های سبک تهیه شـده از نان های 
تازه از بهترین مواد غذایی برای اسـتفاده در طول مسـیر 

بدون نگرانی از فاسـد شـدن سریع هستند.

 چـه غذاهایـی بـرای سـفر مناسـب 
نیستند؟

برخـی از غذاهـا بـرای نگـه داری و مصـرف در طـول 
سفر مناسـب نیسـتند و بهتر اسـت اگر از محفظه یخ یا 
یخچال مسـافرتی اسـتفاده نمی کنید، از انتخـاب آن ها 
خـودداری کنیـد. بـه عنـوان مثـال محصـولات لبنی 
بـه راحتی فاسـد می شـوند و از علل شـایع مسـمومیت 

غذایـی در سـفر هسـتند. گوشـت یکـی دیگـر از مواد 
غذایـی اسـت که اگـر بـه درسـتی نگـه داری یـا پخته 
نشـود، می توانـد مشـکلاتی بـرای سـلامتی ایجـاد 
کنـد. توصیـه می شـود از حمـل گوشـت خـام در طول 
سـفر خودداری کنید زیرا سـریع تر از سـایر اقلام فاسـد 
می شـود. سـس ها از دیگـر مـواد غذایـی آسـیب پذیر 
و بـه سـرعت فاسـد شـدنی هسـتند. سـس مایونـز و 
سـس های خانگی که بـا گوجه فرنگی تهیه می شـوند، 
در صورتـی کـه در جای خنـک قـرار نگیرند بـه راحتی 

ایجـاد مسـمومیت خواهنـد کرد.

 سخن پایانی
نگه داشـتن مناسـب غـذا در طـول سـفر می تواند 
موجـب صرفه جویـی در زمـان، پـول و همچنیـن 
جلوگیـری از آلودگـی یـا فاسـد شـدن غذا هـا شـود. 
بسـته بندی مـواد غذایـی در حیـن حرکـت بخـش 
مهمـی از فرآینـد اسـت. برای داشـتن یک سـفر شـاد 
و بـه یادماندنـی بـدون مسـمومیت غذایی، بهتر اسـت 
غذا های فاسـد نشـدنی را انتخـاب کنید کـه ماندگاری 
طولانـی دارنـد و می توانند شـرایط نگـه داری مختلف 
را تحمل کنند و از خـوردن لبنیات، تخم مرغ و گوشـت 
تـا حـد امـکان خـودداری کنیـد. مـواد غذایـی و میان  
وعده های سـبک بهترین گزینه برای مصرف هسـتند. 
همچنیـن در طـول سـفر، صابـون و ضدعفونی کننـده 
دسـت همراه داشـته باشـید و پیـش از غذا دسـت های 
خود را بشـویید. در صورتی که دسترسـی به آب برایتان 
سـخت بـود، از دسـتمال های مرطـوب آنتـی باکتریال 
و نـه دسـتمال های مرطـوب پاک کننـده ی آرایـش، 

اسـتفاده کنید.

۳ روش کاربردی برای دیرتر خراب شدن غذا در طول سفر

تصمیـم  سـال ها  از  بعـد  اپـل 
گرفـت کـه یـک محصـول کامـلا 
جدیـد راهی بـازار کنـد. حـالا از روز 
گذشـته نقـد و بررسـی های مربوط 
به هدسـت اپـل ویـژن پـرو در حال 
انتشار هسـتند که از زوایای مختلف 
به بررسـی این محصول پرداخته اند. 
در این مطلـب، ما به طـور خلاصه و 
مفیـد مجموعـه ای از نـکات مثبت 
و منفـی مطـرح شـده در مـورد این 
محصـول را ارائه می دهیـم تا ببینیم 
آیـا اپـل ویـژن پـرو یـک محصول 
شـگفت انگیز اسـت یـا شکسـت 

چندیـن میلیـارد دلاری.

نـکات مثبـت: کیفیـت 
و  فوق العـاده  سـاخت 
غوطـه ور شـدن در دنیـای 

مجازی
وب سـایت Tom’s Guide آن 
را »به راحتی شـیک ترین هدست تا 
به امروز« نامیـده و از مـاژولار بودن 
آن تمجید کـرده اسـت، در حالی که 
The Verge اشـاره کرده اسـت 
کـه رقبـای »عمدتـاً پلاسـتیکی و 
اغلـب عجیب و غریـب« اپـل ویژن 
پـرو از نظـر کیفیـت سـاخت بـا اپل 
قابل مقایسـه نیسـتند. CNET به 
طـور خلاصـه می گویـد: »کیفیـت 
نمایشـگر و رابـط کاربـری ظریـف، 
اپل ویـژن پـرو را در سـطحی کاملًا 

متفـاوت قـرار می دهد.«
بـه  فوق العـاده  طراحـی  ایـن 
انتخاب هایـی که اپل بـرای نحوه ی 
تعامل با هدسـت انجـام داده اسـت 
نیـز گسـترش می یابـد و در اینجـا، 

سـهولت اسـتفاده بـه خوبـی دیـده 
می شـود. CNET بیـان می کنـد 
که انتخاب اپل برای کنترل هدسـت 
با چشـم ها و دسـت ها همان چیزی 
اسـت که باعـث می شـود جلوتـر از 
زمان خـود به نظـر برسـد و ایـن در 
حالی اسـت که برخی از هدست های 
دیگر سیسـتم های کنترل مشابهی 
دارند، »هیچ کدام ترکیبـی از کارکرد 
روان، ظریف و شهودی را ندارند. اپل 
ویـژن پـرو از تمـام ایـن مزایـا بهره 

می بـرد.«
Tom’s Guide سـهولت 
اسـتفاده را »انقلابی« خوانده است، 
 Wall Street در حالـی کـه
Journal از چگونگـی تعامـل 
بـا برنامه هـای مختلف تنها بـا نگاه 
کردن بـه آن ها تمجید کرده اسـت. 
در همیـن حـال، CNBC نوشـته 
که عملکرد ردیابی چشـم و دسـت 
بسـیار دقیـق محسـوب می شـود. 
یکـی از ویژگی هـای کلیـدی اپـل 
ویژن پـرو این اسـت کـه می توانید 
چندیـن پنجره ی شـناور را بـه طور 
همزمان بالا بیاورید، و کارشناسـان 
 Tom’s رسـانه ی  دو  هـر 
 Wall Street و Guide
Journal گفته انـد کـه ایـن 
باعـث شـده احسـاس کننـد انـگار 
در فیلـم گـزارش اقلیـت هسـتند. 
 Tom’s سـایت  کارشـناس 
Guide هـم برای ایـن محصول 
از لقـب »سـلطان چندوظیفگـی« 

اسـتفاده کـرده اسـت.
اپـل بـرای ایـن هدسـت، توجـه 
ویـژه ای بـه قابلیـت »ویدیوهـای 

 )Spatial Videos( »فضایی
کارشـناس  اسـت.  داده  نشـان 
Tom’s Guide به شـدت از 
ایـن قابلیـت راضـی اسـت و حتـی 
CNBC نوشـته که شـاید در نگاه 
اول یـک مشـخصه صرفـا پـر زرق 
و بـرق در نظـر گرفتـه شـود، ولـی 
نمی توانیـم جذابیـت آن را کتمـان 
 CNBC کنیـم. در نقـد و بررسـی
آمـده کـه بخشـی از آنچـه باعـث 
می شـود ویدیوهـای اپـل ویـژن 
پـرو جذابیـت زیادی داشـته باشـند، 
هدسـت  شـگفت انگیز  صـدای 
 The Verge است. البته سـایت
خاطرنشـان کـرده صـدا می توانـد 
نشـت کنـد و بـه افـراد دیگـر اجازه 
دهـد تـا چیـزی را کـه شـما گوش 
می دهیـد، بشـنوند، مگـر اینکـه از 

هدفـون اسـتفاده کنیـد.

نـکات منفـی: بدنـه ی 
سـنگین و نرم افزار پر از 

باگ
طبیعتا چنیـن محصـول نوآورانه ای 
در ابتـدای راه مشـکلات مختلفـی 
دارد کـه در نقـد و بررسـی های 
منتشـر شـده به چندین ضعـف اپل 
ویژن پـرو اشـاره شـده اسـت. یکی 
از اصلی تریـن شـکایت ها در مـورد 
ویـژن پـرو، وزن بالای آن اسـت. به 
گفته ی کارشناسـان، پس از گذشت 
مـدت کوتاهـی، وزن هدسـت روی 
سـر و صـورت احسـاس می شـود و 
ناراحتـی ایجـاد می کنـد. مشـکل 
اصلی نحـوه ی توزیع وزن اسـت؛ به 
 ،The Verge گفته ی کارشناس
هدسـت های بـزرگ دیگـر ماننـد 
Quest Pro دارای هدبندهـای 
پیشـرفته ای هسـتند کـه وزن را بـه 

طـور مسـاوی روی سـر پخـش 
می کننـد، امـا ویژن پـرو تمـام وزن 
خود را روی قسـمت جلوی سـر قرار 

می دهـد.
علاوه بر وزن، قیمـت ۳۵۰۰ دلاری 
ویـژن پـرو نیـز باعـث شـده اسـت 
که خریـد آن بـرای اکثـر افـراد دور 
از ذهـن باشـد. بـه گفتـه ی سـایت 
Tom’s Guide، این هدسـت 
»به شـدت گران بـوده و فقـط برای 
افراد بسـیار ثروتمنـد و علاقه مند به 
فناوری های جدید مناسـب اسـت«. 
در ایـن میان بـه باگ هـای مختلف 
نرم افـزار هم اشـاره شـده اسـت. به 
عنـوان مثـال، صفحه کلیـد مجازی 
شـناور هدسـت اصـلا تجربـه ی 
خوبـی را ارائـه نمی دهـد و فقـط در 
حد یـک پیام کوتـاه می توانیـد از آن 

اسـتفاده کنید.

اپل ویژن پرو از دید رسانه ها؛

شاهکار مهندسی یا شکست بزرگ؟
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آگهی  دادنامه
پرونده کلاسه 140209920006617085  شماره بایگانی:0202846شعبه 
شماره  نهایی  تصمیم  اصفهان  اختلاف  حل  شورای  حقوقی   57
140209390014983744 خواهان: آقای حسین علی حق شناس ادرمنابادی 
فرزند تراب به نشانی استان اصفهان- شهرستان اصفهان- اصفهان- خ بعثت- ک بهار- 
ک شقایق- بن بست اردیبهشت آخر بن بست دست راست، خواسته: گواهی حصر 
وراثت آقای حسین علی حق شناس آدرمنابادی بشناسنامه شماره 1286934664 
باستناد شهادتنامه و گواهی فوت و رونوشت شناسنامه ورثه، درخواستی بشماره 
0202846 ح 57 تقدیم این شورا نموده چنین اشعار داشته است که شادروان 
فاطمه حق شناس بشناسنامه شماره 6609479259 در تاریخ شنبه 7 مرداد 1402 
درگذشته و ورثه وی در هنگام درگذشت عبارتند از: 1- بی بی جان حق شناس 
آدرمنابادی فرزند تراب شماره شناسنامه: 5419131889 نسبت با متوفی: فرزند 
2- اشرف حق شناس آدرمنابادی فرزند تراب شماره شناسنامه: 6609583994 
نسبت با متوفی: فرزند 3- زهرا حق شناس آدرمنابادی فرزند تراب شماره شناسنامه: 
6609566763 نسبت با متوفی: فرزند 4- اصغر حق شناسی آدرمنابادی فرزند تراب 
شماره شناسنامه: 1288192878 نسبت با متوفی: فرزند 5- حسین علی حق شناس 
آدرمنابادی فرزند تراب شماره شناسنامه: 1286934664 نسبت با متوفی: فرزند 6- 
حسن حق شناس آدرمنابادی فرزند تراب شماره شناسنامه: 5419131897 نسبت 
با متوفی: فرزند 7- رسول حق شناس آدرمنابادی فرزند تراب شماره شناسنامه: 

6609574138 نسبت با متوفی: فرزند 8- غلامعلی حق شناس آدرمنابادی فرزند 
تراب شماره شناسنامه: 6609570299 نسبت با متوفی: فرزند 

پس از تشریفات قانونی و انتشار یک نوبت آگهی در روزنامه و عدم وصول هرگونه لایحه 
یا اعتراض با ارائه وصیت نامه سری یا رسمی حسب گواهی متصدی مربوطه و فوق 
العاده شعبه 57 حصر وراثت شورای حل اختلاف اصفهان بتصدی امضاءکنندگان زیر 
تشکیل و پس از ملاحظه پرونده کار گواهی می نماید که ورثه درگذشته منحصر به 
اشخاص یاد شده در بالا بوده و وارث دیگری ندارد و دارائی آن روانشاد پس از پرداخت 

و انجام حقوق و دیونیکه بر ترکه تعلق می گیرد به صورت زیر تقسیم می گردد.
1- بی بی جان حق شناس آدرمنابادی )فرزند(:  1/13 )یک سیزدهم( از کل ماترک 
2- اشرف حق شناس آدرمنابادی )فرزند(:  1/13 )یک سیزدهم( از کل ماترک 
3- زهرا حق شناس آدرمنابادی )فرزند(:  1/13 )یک سیزدهم( از کل ماترک 4- اصغر 
حق شناسی آدرمنابادی )فرزند(:  2/13 )دو سیزدهم( از کل ماترک 5- حسین علی 
حق شناس آدرمنابادی )فرزند(:  2/13 )دو سیزدهم( از کل ماترک 6- حسن حق 
شناس آدرمنابادی )فرزند(:  2/13 )دو سیزدهم( از کل ماترک 7- رسول حق شناس 
آدرمنابادی )فرزند(:  2/13 )دو سیزدهم( از کل ماترک 8- غلامعلی حق شناس 

آدرمنابادی )فرزند(:  2/13 )دو سیزدهم( از کل ماترک
 اعتبار قانونی این گواهینامه از حیث مبلغ نامحدود است.

قاضی شورای حل اختلاف شعبه 57 حقوقی شورای حل اختلاف اصفهان- حمید 
بهرامیان

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تكلیف وضعیت 
ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره های 140260302034016904 و 140260302034016903مورخ 
1402/11/11 هیات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشان تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای مرتضی رمضانی فزان فرزند علی بشماره شناسنامه 1140 صادره از کاشان و 
خانم فاطمه محمدی فزانی فرزند محمد بشماره شناسنامه 1108 صادره از کاشان بالمناصفه 
در یکباب خانه به مساحت 248/13 مترمربع مفروز از پلاک 1408 فرعی از 45 اصلی واقع 
در لتحر بخش 2 ثبت کاشان خریداری از مالک رسمی آقای سیدمحمد و سیدعلی هاشمیان 

محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم 
نمایند .بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/12/12                                                شناسه: 1677819
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/12/27                                             شناسه: 1677822

رئیس ثبت اسناد و املاک

آگهی فقدان سند مالكیت
شماره: 140221702014008217- 1402/12/01 نظر به اینکه سند مالکیت 
ششدانگ یک باب خانه به شماره پلاک 284 فرعی از 309 اصلی واقع در روستای 
مورک پادنای وسطی سمیرم بخش یک سمیرم در دفتر 73 صفحه 121 ذیل شماره 
14306 بنام آقای ذبیح اله منجی فرزند یداله ثبت و سند مالکیت به شماره سریال 
049784 سری الف/16 سال 89 صادر شده است. مالک طی مشروحه وارده شماره 
140221702014008217  مورخ 1402/12/01 منضم به دو برگ استشهاد 
محلی که به گواهی دفتر 178 سمیرم رسیده مدعی است که سند مالکیت به علت 
جابجائی مفقودگردیده، لذا مراتب به استناد ماده 120 آیین نامه قانون ثبت یک نوبت 
آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود اسناد 
مالکیت نزد خود میباشد، از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود 
را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله به این اداره تسلیم و رسید اخذ 
نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکیت به ارائه کننده مسترد گردد بدیهی 
است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسید یا در صورت اعتراض اصل سند مالکیت یا 
سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند مالکیت المثنی طبق مقررات خواهد شد.

تاریخ انتشار: 1402/12/12
شناسه: 1676190

رییس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سمیرم

 خبر
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اولین روزنـامه اقتصـادی دو زبانه استان اصفهان

 خبــــر

 خبــــر

یک انتصاب جدید 
در معاونت علمی 
ریاست جمهوری

 آمازون به استفاده 
 از هوش مصنوعی 
 در صدای بازیگران 
 Road House فیلم

متهم شد

بـا حکـم معـاون علمـی، فنـاوری و 
اقتصـاد دانش بنیـان رئیس جمهـور، 
مجتبی مدرسـی زاده به سـمت مشاور 
و معـاون توسـعه همکاری های بخش 

خصوصـی منصوب شـد.
بـه گـزارش خبرگـزاری خبرآنلایـن، 
»ایجـاد زمینـه مشـارکت بازیگـران 
بـزرگ بخـش خصوصـی در توسـعه 
از  اسـتفاده  دانش بنیـان،  اقتصـاد 
ظرفیـت بخـش خصوصـی در تعامـل 
بـا اتـاق بازرگانـی بـه منظـور نفـوذ 
فناوری هـای نویـن بـه زنجیره هـای 
به هم رسـانی  و  اقتصـادی  بـزرگ 
ظرفیـت شـرکت های دانش بنیـان و 
شـرکت های صنعتـی، کمک به رشـد 
بین المللـی شـرکت های دانش بنیـان 
بـا اسـتفاده از ابزارهـای اتاق هـای 
به کارگیـری  توسـعه  مشـترک، 
ظرفیت هـای قانـون جهـش تولیـد 
بازیگـران  توسـط  دانش بنیـان 
بـزرگ صنعتـی بـرای افزایش سـهم 
دانش بنیان هـا در تولیـد ناخالـص 
فعال سـازی  در  مشـارکت  ملـی، 
ظرفیت هـای نهادهـای بالادسـتی 
جهـت حمایـت از دانش بنیـان شـدن 
مولدسـازی  بـه  کمـک  اقتصـاد، 
از  اقتصـادی  راکـد  ظرفیت هـای 
طریـق مشـارکت بخـش خصوصـی 
بـا اسـتفاده از الگوهـای زیسـت بـوم 
فنـاوری و نوآوری، پیگیری مشـارکت 
شـرکت های بالـغ صنعتـی در توسـعه 
فناوری هـای نوظهـور حوزه هـای 
پیشـران و اقتدارآفریـن و تدویـن 
خصوصـی  بخـش  جامـع  اطلـس 
از جملـه ماموریت هـای محولـه بـه 
مـدرس زاده از سـوی روح الله دهقانـی 
فیروزآبـادی در حکـم انتصـاب وی به 

ایـن مسـؤولیت اسـت.
بـه نقـل از معاونـت علمـی ریاسـت 
جمهـوری، مـدرس زاده پیـش از ایـن 
در مسـؤولیت هایی همچـون مدیـر 
برنامه ملـی حمایـت از توسـعه بخش 
خصوصی و تولیـد دانش بنیان معاونت 
علمی، دبیـر کل اتـاق بازرگانی صنایع 
معـادن و کشـاورزی ایـران، مشـاور 
شـهردار تهـران در امـور تعامـلات بـا 
بخش خصوصی، مشـاور دبیـر مجمع 
تشـخیص مصلحـت نظـام، معـاون 
آمـوزش پژوهـش و نـوآوری بنیـاد 
شـهید کشـور، معـاون طـرح و برنامه 
و مسـئول کارگـروه بخـش خصوصی 
دفتـر بررسـی های راهبـردی مجمـع 
تشـخیص مصلحـت نظـام و مشـاور 
رئیس مرکز بررسـی های اسـتراتژیک 
ریاسـت جمهـوری در امـور توسـعه 
و  فکـری  سـرمایه های  شـبکه 

نخبگانـی« خدمـت کـرده اسـت.

فیلمنامه نویس نسخه سال 1989 فیلم اکشن 
Road House از استودیو MGM و مالک آن 
یعنی آمازون شکایت کرده و آن ها را به نقض 
کپی رایت در نسخه بازسازی این فیلم متهم 
کرده است. در این شکایت ادعا شده که آمازون 
برای شبیه سازی صدای بازیگران به منظور 
تکمیل بازسازی Road House در طول 
اعتصابات سال 2023 هالیوود که عمدتاً تولید 
فیلم را تعطیل کرد، به هوش مصنوعی متوسل 
شده است.براساس گزارش ورج، »آر. لنس 
هیل«، فیلمنامه نویس آمریکایی، در نوامبر 
2021 دادخواستی را به اداره کپی  رایت ایالات 
متحده برای بازپس گیری حقوق فیلمنامه -که 
هم نسخه اصلی Road House و هم نسخه 
آمازون براساس آن ساخته شده - ارائه کرد. در 
آن زمان، آمازون به دلیل تصاحب کتابخانه 
فیلم MGM، حقوق Road House را در 
اختیار داشت، اما این مالکیت قرار بود در نوامبر 

2023 )آبان 1403( منقضی شود.

استفاده از هوش مصنوعی در 
 Road صدای بازیگران فیلم 

House
هیل ادعا می کند که آمازون کپی رایت او را 
نادیده گرفته و در تولید نسخه بازسازی شده نیز 
عجله کرده است؛ حتی این شرکت از هوش 
مصنوعی مولد استفاده کرده تا روند تولید 
فیلم در طی جریان اعتصابات عقب نیفتد. او 
می خواهد با این شکایت از اکران این فیلم 
 Road جلوگیری کند. نسخه بازسازی شده
House قرار است در 21 مارس )2 فروردین( 
در شبکه Prime Video آمازون پخش شود.

آمازون و MGM قاطعانه استفاده از هوش 
مصنوعی برای جایگزینی یا بازسازی صدای 
 MGM بازیگران را رد کرده اند. سخنگوی
گفته است که این استدیو صراحتاً به سازندگان 
فیلم دستور داده است که از هوش مصنوعی 
در این فیلم استفاده نکنند. آمازون همچنین 
گفت که ادعاهای متعدد در این دادخواست 
کاملًا نادرست هستند و این شرکت معتقد 
است کپی رایت Road House منقضی 

نشده است.

»تیـم کـوک« مدیرعامـل اپـل در جلسـه سـالانه 
سـهامداران شـرکت، پیـام جدیـدی به وال اسـتریت 
مطـرح کـرد. او می گوید این شـرکت در سـال جاری 
میـلادی بـه نوآوری هـا و پیشـرفت های جدیـد و 
تحول آفرینـی درحـوزه هـوش مصنوعـی دسـت 

پیـدا می کنـد.
در حالیکـه بـه نظـر می رسـد اپـل اواخـر خردادمـاه 
سـال آینـده هـوش مصنوعـی خـود را معرفـی کند، 
مدیرعامـل ایـن شـرکت ادعـا می کنـد در سـال 
2024، اپـل ابداعـات جدیـدی را در ایـن حـوزه بـه 
نمایـش خواهـد گذاشـت. بایـد دیـد آیـا اپـل قصـد 
دارد نوآوری هـای جدیـد و بدیعـی در حـوزه هـوش 

مصنوعـی معرفی کنـد که تاکنـون شـرکت دیگری 
آن را رونمایـی نکـرده اسـت یـا منظـور تیـم کـوک 
از بیـان ایـن موضـوع، پیشـرفت  کلـی اپـل در حوزه 

هـوش مصنوعـی اسـت.

بـه  دیگـر  بـار  اپـل  مدیرعامـل 
برنامه هـای اپـل در حـوزه هـوش 

مصنوعی اشاره کرد
ایـن نخسـتین بـار نیسـت کـه تیـم کـوک در مورد 
هـوش مصنوعی اپـل به صـورت مسـتقیم اظهارنظر 
می کنـد. پیشـتر نیـز مدیرعامل ایـن شـرکت اعلام 
کـرده بـود که اپـل در سـال جـاری میـلای در حوزه 

هـوش مصنوعـی پروژه هـا و برنامه هـای خـود را به 
نمایـش می گـذارد. حتـی برخـی منابـع آگاه اعـلام 
کرده انـد که سیسـتم عامـل iOS 18 بـا تمرکز روی 
قابلیت هـای مبتنی بر هـوش مصنوعی در دسـترس 

کاربـران قـرار می گیـرد.
انتظـار مـی رود طـی ماه هـای آینـده اطلاعـات 
بیشـتری در مـورد سیسـتم عامـل iOS 18 منتشـر 
شـود. باید دیـد اپل چـه برنامه هایـی را برای توسـعه 
آن مبتنـی بـر قابلیت هـای هـوش مصنوعـی دنبال 

. می کنـد
سـال گذشـته میلادی این شـرکت در جریان معرفی 
ابـزار تصحیـح خـودکار و پیش بینـی متـن بـرای 

پلتفرم هـای خود، بـه کاربردهـای هـوش مصنوعی 
مولـد اشـاره کـرده بـود و حـالا بایـد دیـد در عمـل 
ایـن شـرکت چـه برنامه هایـی را دنبـال کـرده و چه 

خدماتـی را ارایـه می دهـد.
باتوجه بـه اینکـه موضـوع نـوآوری در حـوزه هوش 
مصنوعی در جلسـه سـالانه سـهامداران مطرح شده 
اسـت، احتمالًا تیـم کوک بـا طـرح آن قصـد دارد از 
کاهـش ارزش سـهام اپـل جلوگیری کنـد. همچنین 
باتوجه بـه اینکه پـروژه خـودروی اپل، متوقف شـده 
اسـت. این شـرکت می تواند به صـورت متمرکزتری 
روی توسـعه فناوری های مرتبط با هـوش مصنوعی 

کار کنـد.

هـوش مصنوعـی ممکن اسـت در آینـده ی نزدیک 
تجربه ی کار با وینـدوز را بیش از پیـش متحول کند.

انتظار مـی رود مایکروسـافت هـوش مصنوعی را به 
شـکل قابل توجهـی در آپدیت بزرگ بعـدی ویندوز 
یعنـی نسـخه  ی 24H2 بـه کار بگیـرد و قابلیت های 
جدیـدی ارائـه دهـد؛ قابلیت هایـی کـه می تواننـد 

تجربه ی کاربـری در وینـدوز را بهبود ببخشـند.
به روایـت XDA Developer، مایکروسـافت روی 
قابلیتـی کار می کنـد کـه می تواند به کمـک هوش 
مصنوعـی والپیپرهای ثابـت دوبعدی را بـه تصاویر 
سـه بعدی متحـرک تبدیـل کنـد. ممکـن اسـت 
مایکروسـافت بـه کمـک کوپایلـت قابلیت سـاخت 
والپیپـر براسـاس دسـتورات متنـی را بـه وینـدوز 

اضافـه کند.
ترجمـه ی بلادرنـگ قابلیـت دیگـری اسـت کـه 
 Live Caption احتمالًا به عنوان بخشـی از ویژگـی
بـه وینـدوز 11 اضافـه می شـود. ایـن ویژگـی 
می توانـد زیرنویـس   ترجمه شـده را بـرای ویدیویی 
کـه بـه زبـان دیگـری پخـش می شـود، به شـکل 

آنـی تولیـد کند.
قابلیـت Live Caption درحال حاضـر تنهـا می توانـد 
زیرنویـس را بـرای ویدیـوی درحـال پخش بـه همان 
زبـان تولید کند اما قـادر به ترجمه ی بلادرنگ نیسـت.

قابلیـت  خروجـی  صـدای  از  نویـز  حـذف 
هیجان انگیـزی اسـت کـه کاربـران وینـدوز را از 
 Nvidia Broadcast ابزارهـای متفرقـه ماننـد
بی نیـاز می کنـد. مایکروسـافت ایـن ویژگـی را بـا 
نـام Voice Clarity در کانـال توسـعه دهندگانش 
منتشـر کـرده و بـه زودی بـه وینـدوز 11 اضافـه 
خواهد شـد. قابلیـت مورد بحـث نیاز به سـخت افزار 
خاصی نـدارد و می توانـد تقریباً روی هر دسـتگاهی 

کار کنـد.
سیسـتم جسـت وجوی فایل هـا در وینـدوز یکـی از 
آزاردهنده تریـن قابلیت هـای ایـن سیسـتم عامل 
اسـت کـه تقریبـاً هیچ وقـت درسـت کار نمی کنـد 
اما هوش مصنوعـی می توانـد این موضـوع را تغییر 
دهـد. گفتـه می شـود کوپایلـت قـادر خواهـد بـود 
فعالیت هـای کاربـر در کامپیوتـر را به خاطر بسـپارد 

و آن هـا را به عنـوان حافظـه ی قابـل جسـت وجو 
ذخیـره کنـد.

قابلیـت مذکـور می توانـد نحـوه ی جسـت وجوی 
فابل هـا در وینـدوز را به کلـی متحـول کنـد. 
به جـای اینکـه نـام بخشـی از فایـل را جسـت وجو 
بگوییـد:  کوپایلـت  بـه  نیـد  می توا کنیـد 
»اسکرین شـات های هفتـه ی گذشـته را بـه مـن 

نشـان بـده.«
ویژگـی Automatic Super Resolution شـاید 
مهم تریـن قابلیـت جدیـد در وینـدوز 11 باشـد. این 
ویژگی چیـزی شـبیه بـه قابلیـت DLSS در کارت 
گرافیک انویدیا اسـت کـه از هـوش مصنوعی برای 

اجـرای روان تر بازی هـا اسـتفاده خواهـد کرد.
هنـوز مشـخص نیسـت کـه بـرای بهره منـدی از 
قابلیـت Automatic Super Resolution بایـد 
پردازنـده ی کامپیوتـر بـه واحـد پـردازش عصبـی 
)NPU( مجهـز باشـد یـا خیـر امـا بـه  هـر صـورت 
می توانـد قابلیتی جذاب بـرای کاربـران به خصوص 

گیمرهـا باشـد.

تیم کوک: 

اپل در سال 2024 
پیشرفت های 
جدیدی در حوزه 
هوش مصنوعی به 
نمایش می گذارد

عکس خبر اخذ مجوز از وزارت بهداشت؛

فرمولاسیون پماد ترمیم زخم پای دیابتی بهینه سازی شد

اپل می خواهد دوربین وارد گوش شما کند!

یکی از شرکت های مستقر در پارک فناوری 
پردیس که پمادی را برای درمان و ترمیم 
زخم پای دیابتی به تولید رسانده بود، اکنون با 

بهینه سازی فرمولاسیون، به بازار معرفی کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از پارک 
فناوری پردیس، یکی از شرکت های دانش بنیان 
عضو پارک فناوری پردیس توانسته است با 
تولید دارویی از فرآورده های طبیعی، گامی در 

جهت ترمیم زخم پای دیابتی بردارد.
این دارو یک نوع پماد به نام میلوتوس به عنوان 
فرآورده طبیعی است که برای درمان زخم پای 

دیابتی تجویز می شود. در فرمولاسیون این 
دارو بهینه سازی صورت گرفته است و نام 
تجاری آن با مجوز اداره کل امور فرآورده های 
طبیعی، سنتی و مکمل وزارت بهداشت، تغییر 

کرده است.
محصول صادراتی این شرکت همچنان با نام 
تجاری قبلی صادر خواهد شد. این محصول به 
کشورهای مختلفی از جمله جمهوری آذربایجان 
صادر شده است. تغییر نام صورت گرفته صرفاً به 
دلایل برندینگ و بازاریابی بوده و فرمولاسیون 

داروی داخلی و صادراتی تفاوتی ندارد.

طبق ادعای بلومبرگ، اپل در حال بررسی 
ایده ی ایرپاد دوربین دار و عینک هوشمند 

است.
خوش سابقه ی  افشاگر  گرمن،  مارک 
اختصاصی  گزارشی  در  بلومبرگ، 
می گوید که اپل در حال بررسی ایده هایی 

هیجان انگیز نظیر عینک هوشمند است.
گرمن دقیق تر می گوید که عینک هوشمند 
اپل چیزی شبیه  به اکو فریمز آمازون یا متا 
ری بن خواهد بود که قابلیت های صوتی 
جذابی دارند و به طور ویژه روی هوش 

مصنوعی متمرکز هستند.
همچنین، اپل در حال بررسی این موضوع 
است که چگونه می توان به هدفون های 
توگوشی سری ایرپاد دوربین اضافه کرد. 
اگر چنین محصولی در قالب خانواده ی 
هندزفری اپل ساخته شود، احتمالًا این 

شرکت فعلًا سراغ عینک هوشمند نخواهد 
رفت.

مارک گرمن می گوید اپل به تولید حلقه ی 
هوشمند هم فکر می کند. حلقه ی هوشمند 
مخصوص کسانی خواهد بود که به دنبال 
پایش منظم سلامت بدن هستند؛ اما 
علاقه ای به استفاده از ساعت هوشمند 

اپل ندارند.
پروژه ی عینک هوشمند و حلقه ی هوشمند 
فعلًا در مرحله ی »بحث های مقدماتی« 
قرار دارند. با این حال، پروژه ی ایرپاد مجهز 
به دوربین به پیشرفت بیشتری دست پیدا 
کرده است و شاید زودتر از دو محصول دیگر 

به مراحل نهایی برسد.
به ادعای گرمن، پروژه ی ایرپاد دوربین دار 
اپل با کدنام B798 شناخته می شود و 
توسعه ی آن از سال گذشته ی میلادی آغاز 

شده است. ایده ی کلی این است که بتوان 
راهکاری برای قراردادن دوربین هایی با 

وضوح اندک در داخل ایرپاد پیدا کرد.
اپل در تلاش است تا با عینک هوشمند 
و ایرپاد دوربین دار، هوش مصنوعی و 
قابلیت های سلامتی را به شیوه ای ساده تر 

از اپل واچ در دسترس مردم قرار دهد.
دوربین های موجود در عینک و هدفون 
می توانند تصاویر دنیای خارجی را ثبت 
کنند و در نقش سیستم هوش مصنوعی 
چند وجهی با توانایی درک تصویر و صدا 

ظاهر شوند.
پس از ثبت تصویر، هوش مصنوعی اپل 
می تواند سؤالاتی درباره ی اشیای دنیای 
واقعی را جواب دهد که کاربر مشغول 
نگاه کردن به آن ها است. عینک هوشمند 
متا ری بن که در سال 2023 عرضه شد، 

چنین قابلیت جذابی را در سطح مقدماتی 
ارائه می دهد.

ایرپاد دستگاهی کوچک تر است و تعداد 
زیادی از کاربران اپل با فرم فکتور ایربادهای 
تمام بی سیم سازگار شده اند؛ اما عینک 
هوشمند پروژه ی پرریسکی محسوب 
می شود. علاوه براین، نباید فراموش کنیم 
که عینک هوشمند ابعاد بزرگ تری دارد 
و می توان دوربین های بهتر و باتری های 

پرظرفیت تری در آن قرار داد.
محصولات  که  باشید  نداشته  انتظار 
پوشیدنی اپل به  این  زودی ها روانه ی بازار 
شوند. پروژه هایی که در گزارش جدید 
بلومبرگ به آن ها اشاره شده است، مشخصاً 
در سطح مقدماتی هستند و اپل پیش از 
تصمیم به تولید باید معیارهای زیادی را زیر 

ذره بین ببرد.
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